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polítics amb representació municipal que 
tenen assignada una pág. En !'original, hi 
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pseudónims. la direcció no es compromet 
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Per correu electrónic: 
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i, en última instancia, en paper. 
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El fracaso socialista 
de la rebelión de las basuras 

Juan Bautista Juan: 

"El Partido Popular ha actuado con seriedad 

y coherencia en un tema tan importante 

para la ciudadanía y el medio ambiente 

como es el tratamiento de los residuos. Los 

49 representantes del Partido Popular del 

Consorcio O 1 donde se engloba Vinarós 

tenemos una postura común manifestada en 

el encuentro del pasado sábado.¿ Y el PSOE de 

la comarca? Más allá de descalificar y enredar 

no han aportado nada de nada, no les interesa 

solucionar un problema que crearon ellos y al 

que solamente el Partido Popular ha ofrecido 

alternativas y soluciones': 

Las basuras son un problema que crearon los 
socialistas 
En las últimas semanas el PSOE de nuestra ciudad, 
y en general de la comarca, está intentando hacer 
bandera del tema de las basuras, el vertedero y la 
planta de tratamiento que se construye en Cervera. 
Los ciudadanos deben saber, de la misma forma 
que lo saben los socialistas, que el problema nace 
en el momento en que el Ayuntamiento de Cervera, 
gobernado por el PSOE, cambió la ubicación inicial 
por unos terrenos que no eran los más adecuados 
para la instalación y que han ocasionado estudios, 
informes, debates y, en definitiva, que se alargue 
el proceso. 
¿Qué hubiera ocurrido si la Generalitat hubiese 
decidido los terrenos directamente? Pues que 
ahora tendríamos a los socialistas clamando al 
viento que la Generalitat impone ... pero ahora 
que se les escuchó y se ha intentado consensuar, 
con los rétrasos que esto ocasiona, hacen 
también responsable a la Generalitat de cumplir 
escrupulosamente con la legalidad urbanística y 
medioambiental. 
Sobre este tema el PVI solamente enreda 
porque no se entera 
Y lo decimos porque cuando la desfachatez no 
tiene límite, aparece el PVI con sus pinceladas 
verde y naranja y se la pone. Miren por donde 
el escritor del partido dependiente del PSOE de 
nuevo mete la pata sobre el tema del vertedero y 
la planta de basuras de Cervera. No es posible que 
en el PVI no exista nadie, ni siquiera quien fuera 
alcalde, que sepa cómo se ha desarrollado la larga 
historia de la planta de Cervera y ahora que ya se 
está construyendo, que incluso se ha aportado una 
propuesta viable para solventar de forma transitoria 
el problema de los 49 municipios con las basuras, 
se despierta el escritor del PVI para darle lecciones 
al Diputado Castejón que precisamente ha sido uno 
de los artífices de la futura solución, que ni Balada 
por el PVI ni Romeu por el PSOE siendo alcaldes 
han sido capaces de solucionar un problema que 
no olvidemos tiene la primera responsabilidad en 
cada municipio. De nuevo el PVI llega tarde, tarde 
y mal al seguir la estela del PSOE que tiene que dar 
las explicaciones por ser el culpable del retraso de la 
construcción de la planta de residuos. 

Y el PSOE sigue mirando hacia otro lado •.. 
Sabedores como son que son ellos quienes 
solamente se han dedicado a enredar y provocar el 
paso del tiempo con posiciones políticas ambiguas 
encaminadas únicamente a conseguir votos a 
costa de las basuras aun sabiendo que es uno de 
los problemas precisos de resolver. 
Creen que generando una cortina de humo con 
este tema los ciudadanos de nuestra comarca y de 
Vinares en particular se olvidarán de las promesas 
socialistas incumplidas en nuestra ciudad y que 
en tantas ocasiones hemos denunciado desde el 
Partido Popular. 
Ni la puesta en escena en ruedas de prensa 
conjuntas son capaces de borrar de la hemeroteca 
las declaraciones contradictorias de los socialistas 
en estos últimos años en los que no han aportado 
ni una propuesta, ni una solución y sí mucho lío y 
nada de seriedad. 

El urbanismo del futuro 
que intentó cargarse el PSOE 

Esperábamos en la última comparecencia del 
diputado Sanmartín que pidiera públ icamente 
disculpas por haber puesto en peligro miles de 
puestos de trabajo del sector urbanístico por 
sus anteriores críticas que ya se ha demostrado 
que eran temerarias al poner en duda de forma 
reiterada la Ley Urbanística Valenciana con una 
campaña socialista desorbitada, hablando del 
urbanismo depredador y ensuciando el nombre de 
la Comunitat en instancias europeas. Desde el PSOE 
se ha hablado reiteradamente de irregularidades 
en el urbanismo valenciano y de que la ley no se 
ajustaba a la legalidad y hasta el mismo diputado 
Adolf Sanmartín lanzó acusaciones contra el 
Consell que ahora se han demostrado falsas como 
depredar el territorio valenciano o reclasificar 
miles de metros cuadrados sin revisar los planes 
de Ordenación Urbana. En el debate Sanmartín 
llegó a decir que al Gobierno valenciano "sólo le 
interesa la especulación': Y ahora, cuando desde 
Europa le dejan sin argumentos ni razones debería, 
al menos, pedir perdón. Pero lejos de disculparse 
de manera inmediata al Gobierno valenciano, a los 
ciudadanos y a las personas que han estado en vilo 
por saber si podrían mantener su puesto de trabajo, 
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el Sr. Sanmartín intenta una nueva polémica que 
de nuevo nos puede provocar un daño irreparable 
y en esta ocasión ha conseguido que hasta los del 
PVI participen en este circo porque o bien se dejan 
usar como marionetas o adoptan protagonismos 
con absoluta malicia por su parte. 

Aunque en nuestra ciudad el PGOU lo han 
exprimido al máximo 
Porque al mismo tiempo que el PSOE valenciano 
intentaba destruir el urbanismo de nuestra 
Comunidad sin tener en cuenta los miles de 
puestos de trabajo que de él dependían en nuestra 
ciudad, Romeu y Balada han exprimido al máximo 
todos los beneficios del PGOU que a nivel de 
Comunidad tanto denostaban. 
La doble moral socialista y de los dependientes 
que les acompañan no tiene límite en Vinares. 
Han vendido todo lo que podían vender, han 
permutado todo lo que podían permutar y 
sobre todo han gastado ese patrimonio en 
obras de capricho y que no eran prioritarias para 
nuestra ciudad. El PSOE es la viva imagen de la 
contradicción, de un partido sin rumbo que dice 
una cosa, hace la contraria y ambas las ejecutan sin 
pensar con anterioridad. 

Sin proyecto ni coherencia 
no pueden ni deben gobernar 
El PVI y el PSOE no pierden ni una sola oportunidad 
en sus comparecencias o en sus opiniones en 
prensa para atacar sin ningún tipo de rubor 
al Partido Popular y a sus representantes, 
aunque caigan una y otra vez en el ridículo al 
descubrirse sus acusaciones falsas y hasta sus 
malintencionadas previsiones que no pueden 
atribuirse a su ignorancia. 
Leíamos la pasada semana en estas mismas 
páginas otra colección de acusaciones, infamias 
en su constante campaña de desprestigio de la 
que en su momento deberán responder. Nos 
preguntamos cómo pueden defender y velar 
por los vinarocenses esos políticos del PVI que 
evidencian enormes carencias, ignorancias 
imposibles y se atreven a poner en tela de juicio 
realidades más que contrastadas. Sólo hay una 
explicación, se saltan la primera parte de la frase 
del "sólo sé que no sé nada" 
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El BLOC denuncia les mancances en 
infraestructures educatives que pateix 

Vinaros pel govern del PP de la Generalitat 

@BLOC 
www.blocvinaros.net 

... • coalició , 
'-"' comprom1s 
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Domenec Fontanet: "el Govern de l PP de 

la Genera litat no sap gestionar com toca 

l'ensenyamen t públic ni sap fer front a la 

situac ió de crisi económica que patim i 

retal la en prestacions en l'ensenyament 

i sanitat, dos pilars fonamentals del 

benestar. Que facil és gastar-se e ls diners 

en actes fastuosos i de cara a la galeria 

i qu ina poca vergonya tenen en no 

invertir en sanitat n i ensenyament, així 

no podem construir el futur de l nostre 

país ni de la nostra gent''. 

El regidor nacionalista del BLOC, Domenec 
Fontanet, ha mostrat la seua preocupació per la 
greu situació per la qual travessa l'ensenyament 
públic valencia per la mala gestió del Consell 
presidit per Camps. Segons el portaveu 
valencian ista, "la greu crisi economica que 
vivim, agreujada per un mal govern que no ha 
sabut gestionar bé els recursos i ha malbaratat 
a dos mans, fara que es col·lapse l'ensenyament 
i que el personal docent deis centres educatius 
es vegen desbordats per l'augment de xiquets 
per aula i perque la conselleria no contractara 
més interins'~ 

Segons Fontanet, "la política educativa del 
Consell és la pitjor de les últimes decades i 
passar a tindre 35 xiquets per aula suposara 
un greu problema per als docents, uns docents 
que, a més, veuen que tenen més treball 

pero que cobren menys perque així ho ha 
decretat Zapatero i perque Camps no ha fet 
absolutament res per minorar eixa retallada 
injustificada i injustificable del sou'~ 
Cal recordar que "al nostre poble encara 
estan pendents una serie d'infraestructures 
educatives promeses pel PP de fa molt d'anys 
i que no s'han fet realitat. Que passa amb la 
construcció del col·legi d'lnfantil i Primaria 
Jaume 1, que ha d'anar ubicat als terrenys de 
les Cap~tades? Quan s'eliminaran els barracons 
i es construiran les aules de I'IES José Vilaplana? 
1 l'ampliació de les aules d'lnfantil del col·legi 
Assumpció? El conseller Font de Mora no té 
vergonya, als vinarossencs ens té oblidats, no 
vol saber res de nosaltres". 
El líder valencianista ha destacat, a més, "la 
gran ofensiva desplegada pel PP per atacar el 

El juliol del 2007, a París es va inaugurar un nou servei de transport. Aquest servei consisteix 
en la renda de bicicletes. Mitjanc;:ant un sistema totalment automatic qualsevol persona 
que es trabe a París per preus forc;:a accessibles pot usar el servei de lloguer de bicicletes. 
Esta disponible les 24 hores del día i es pot utilitzar sense ajuda externa, ésa dir, qualsevol 
persona pot obtenir una bicicleta en el moment que la necessite amb només utilitzar la 
seua targeta bancaria. Aquest servei esta dissenyat per reduir el transit i fomentar l'ús de 
bicicletes a la ciutat. Actualment, aquest és el projecte de renda de bicicletes més gran del 
món, amb les més de 1.400 estacions i més de 20.000 bicicletes. 
Tot aquest sistema és ideal pera viatges curts a la ciutat i encara que no esta pensat pera 
sat isfer necessitats turístiques, pot ser utilitzat per qualsevol estranger. Des del BLOC veiem 
que és un sistema de lloguer no tan complicat com el que tenim (donar-te d'alta, aconseguir 
contrasenya, necessitat de tindre móbil , enviar SMS, etc.), només amb una targeta bancaria 
o amb diners pots llagar la bicicleta . 

valencia, condemnant molts joves a no poder 
continuar la seua formació en la nostra llengua. 
També ens preocupa i molt el tema de les 
escoles de música, pels problemes que poden 
tindre per la brutal retallada de subvenció 
que ha fet la Generalitat per a la formació de 
nous músics, de molts xiquets i xiquetes que 
es quedaran sense aprendre música perque el 
Consell prefereix gastar-se els diners en altres 
coses'~ 

El regidor Domenec Fontanet espera que "el 
conseller Font de Mora fa~ta la seua feina, 
treballe molt, reflexione i rectifique, perque 
en cas contrari, es tara portant l'ensenyament 
públic valencia cap a la baixada de qualitat i 
el fracas educatiu i aixo no és gens bo per a 
una societat que vol millorar el seu futur com 
a poble". 

El BLOC expressa el seu més 
sincer condal perla mort 

d'Agustí Comes 

El diumenge passat va faltar el mestre Agust í Comes Pablo, mestre de I'IES Leopoldo Querol i 

fundador del col·legi Liceo Quijote. Una persona vinculada a Vinarós i a les arts cinematografiques, 

per aquest motiu, la Fundació Caixa Vinarós, li ha dedicat amb el seu nom el cicle de curtmetratge 

que fa cada any. També des de I'Ajuntament es va dedicar un carrer al seu nom. Volem manifestar 

a la seua família i als seus amics la nostra solidaritat i el nostre afecte més sincer. 

"'' 



Pinceladas 
de verde y de naranja 

Dentro de las celebraciones ... 
... de los 769 años de Vi na ros ha tenido lugar la 
séptima edición del Concurso de Cocina aplicada 
al langostino cuyo número de participantes se 
ha tenido que ampliar por la gran cantidad 
de inscripciones recibidas, entre las que se han 
seleccionado a los doce más destacados. Esta 
edición ha sido la más internacional que nunca 
porque dos de ellos han sido extranjeros, uno 
de ellos venido desde Ciudad de Méjico. 
Aprovechando la infraestructura, la preparación 
de los platos ha tenido lugar en el incomparable 
marco del mercado remodelado y ha contado 
con la presencia de los restauradores locales 
que han intervenido en el Langostino Tapa Tour 
que han ofrecido sus tapas al público asistente 
al mercado, tanto a los que luego han acudido a 
la cena en la ermita con que termina el concurso, 
como a los que no les ha sido posible por haberse 
agotado los tickets. Esta vez los premios han 
recaído en un restaurante canario, el primero, y 
en uno cántabro, ~1 segundo. 

Dice el refrán que ... 
.. . a la fuerza ahorcan y será seguramente por 
ello y, más concretamente, por no quedarles 
otro remedio, que la Generalitat, tras el desastre 
económico del parque temático Terra Mítica se ha 
visto obligada a venderlo de cualquier manera 
a una empresa de Castellón. Quizás también 
por ello han recapacitado sobre la viabilidad 
del parque temático Mundo Ilusión previsto en 
Castellón y, desautorizando a don Carlos Fabra 
han finiquitado la sociedad que debía llevarl~ 
a cabo, eso sí después de haber dilapidado 4 M€ 
en planes de viabilidad aparte de los 100.000 
€ consignados por la Diputación. Un Mundo 
"Ilusión" que se habrá quedado sólo en esto 
último, una ilusión pero también en una muy 
buena noticia que nos ahorrará otro buen chorro 
de dinero despilfarrado. Quizás, con ... 

. .. este dinero que no ... 
... se gastarán en el parque, la Generalitat 
haya reunido los fondos necesarios para que 
el Conseller Font de Mora dé marcha atrás al 
anunciado recorte de subvenciones a las bandas 
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y, finalmente, haya llegado a un compromiso 
con estas entidades por el que incrementa 
las subvenciones previstas para este año en 
1 ,4 M€ que, lejos de llegar a las que han sido 
hasta ahora, al menos paliarán las necesidades 
más acuciantes de nuestras bandas. También 
asegura un incremento de la subvención para 
el próximo año que no llegará a compensar 
la reducción de este año. La contrapartida 
exigida por la Generalitat ha sido que las bandas 
desconvoquen las manifestaciones previstas para 
el16 de octubre. Al final ha habido acuerdo que 
se ha producido por el hecho de que las bandas 
no tienen ninguna otra alternativa mejor que 
les cubra mínimamente las necesidades. En eso 
también, "a la fuerza ahorcan". 

A vueltas aún ... 
.. . con la deuda del Ayuntamiento, esta semana 
el señor Juan se ha sacado de la manga que el 
Castor pagará a Vi na ros 1 M€ al año en concepto 
de impuesto de actividades económicas, cosa 
que el Equipo de Gobierno, pese a que ya 
tiene en cuenta una determinada previsión de 
ingresos para los próximos cincuenta años de 
la explotación del almacén de gas, aún no puede 
saber con exactitud su cuantía, que estará basada 
en los baremos marcados por la Ley que fijan el 
montante del impuesto (superficie, situación, 
potencia instalada, cifra neta del negocio, etc.). 
Son muchos factores a valorar pero pongamos 
que el señor Juan acierte con su millón de euros 
anual; en quince años tendríamos pagado el 
crédito del Polígono Industrial de Les Soterranyes 
y el Centre del Coneixement, aún sin vender un 
solo metro cuadrado de terreno a las nuevas 
industrias y sin tocar ni un solo euro del bolsillo 
de los vinarocenses. Que esté tranquilo señor Juan 
porque, cuando nos endeudamos, lo hacemos 
sabiendo lo que le entrará al Ayuntamiento en 
el futuro, tocando mucho "de pies en el suelo" 
para no complicarnos la vida, porque creemos 
firmemente que seremos nosotros quienes 
gestionemos la devolución de la deuda, no él. 

Más de una década, ... 
... un tiempo increíblemente largo, es el 
que, si la Generalitat y la Diputación que son 
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quienes mandan y gestionan el tema, consigue 
terminarlos a finales del2011 , se habrá tardado 
en erigir la planta de tratamiento de basuras 
y el vertedero de Cervera. Esta "tan buena 
gestión del PP" que, sólo por vergüenza ajena, 
debería estar escrito con el fondo en verde de 
crítica, tras esta larga espera, es un motivo de 
alegría y lo ponemos el naranja . Parece que 
por fin el Conseller Cotino y los responsables 
de la Diputación estén tomando iniciativas 
correctas. Mientras que la Generalitat acaba de 
aprobar la declaración de impacto ambiental que 
el Ayuntamiento cerverino ratificará de inmediato 
-a ver si en seis meses se consigue habilitar el 
ansiado- , la Diputación anuncia una subvención 
al transporte provisional de las basuras hasta 
vertederos valencianos descartando la posibilidad 
de llevarlos a Tarragona. Parece que el toque de 
arrebato de los alcaldes -entre ellos el de Vinaros 
que ha decidido dejar de pagar al Consorcio de 
Residuos por un servicio que lleva diez años sin 
darle- ha surtido un cierto efecto en la gente que 
decide y les haya hecho por fin poner las pilas. 

Como que dinero, ... 
.. . lo que es dinero, las distintas Administraciones 
tienen lo justo, a partir de ahora asistiremos a 
una proliferación de anuncios de concursos 
para redactar los proyectos, a presentaciones a 
la prensa de los proyectos redactados y, como 
mucho, al inicio de los trámites para su ejecución 
que se eternizará materializándose Dios sabe 
cuando y a primeras piedras. Así, mientras que 
el Ministerio acaba de anunciar la información 
pública del Port de Querol, aún nada se sabe 
del proyecto de los nuevos espigones del paseo 
que cuyo plazo de exposición pública acabó 
hará ya un año. O mientras que las obras del 
Plan Confianza en Vinaros continúan olvidadas 
en los trasteros de la Generalitat, el Conseller 
Flores se deja caer por Benicarló para anunciar 
la próxima presentación del proyecto de un 
parque litoral Benicarló-Vinaros que aquí no 
sabemos del todo de lo que va . En fin, que de 
anuncios los veremos todos y de todas clases 
pero picos y palas, puede que tardemos en 
verlos trabajar. 

Pese a que según ... 
.. . el señor Juan las obras de la variante de la 
N-340 están paradas, el paso inferior del camino 
de la ermita está a punto de acabarse. La 
importante precipitación que cayó en tan poco 
tiempo hace dos semanas puso a prueba con 
éxito el buen funcionamiento de la evacuación 
de pluviales de este paso inferior que, mientras 
el del paso de Pío XII, como casi siempre ocurre, 
se inundó y se tuvo que cortar al tráfico, el del 
camino de la ermita cumplió con su cometido 
y no embalsó ni un litro de agua. Por otro lado, 
Javier Balada continúa con su obsesión con las 
rotondas y ya ha hecho colocar y marcar una 
provisional frente al varadero y la plaza de toros 
que, una vez superada la prueba se construirá de 
forma definitiva. 



• • El c1n1smo del PP 
España vivió entre 1823 y 1833 uno de los 
periodos más vergonzosos de su historia, 
el que los historiadores califican como la 
Década Ominosa, con un rey en el que se 
daba la paradoja de ser de lo más indigno y 
cobarde y a la vez, el deseado, gobernando 
la nación con la ayuda de la inquisición, la 
censura y reaccionismo universitario y el 
país a la bancarrota. Pues lo que parecía 
imposible de superar, lo ha sido con una 
Generalitat de verdad en bancarrota, es la más 
endeudada de España, total censura en los 
medios públicos y ocupando el último lugar 
en el ranking de la enseñanza y la sanidad. El 
termómetro no engaña: casi el 25% del total 
del paro, lo tenemos en nuestra comunidad. 
Y, sin embargo, contamos con profesionales 
magníficos en la medicina y enseñanza, pero, 
ni en los profesores ni en los médicos recae la 
responsabilidad de organizar la comunidad, 
una de las más ricas en recursos. Eso sí, cuando 
los profesionales consiguen logros, los políticos 
conservadores los utilizan y manipulan para 
colgarse las medallas de lo bien que lo hacen. 
Estamos en manos del Ominoso PP: la 
corrupción se ha instalado en las instituciones 
y han logrado lo que perseguían, desacreditar 
la política y que el ciudadano se acostumbre 
a que "la política es así" y en el momento de 
depositar la papeleta en la urna, se olvide 

de la mala gestión y corrupe~on . El partido 
conservador ha conseguido que el votante 
piense que todos son iguales. 
Y ésta es la postura del PP en el Ayuntamiento: 
la indignidad y la inmoralidad política es de 
tales dimensiones que el portavoz municipal 
se permite hablar del endeudamiento del 
Ayuntamiento y presumir de gestor: habrá 
que recordarle que gracias a la gestión de sus 
"líderes'; peligran las sociedades musicales 
de nuestra comunidad a la que pertenece la 
nuestra, que gracias a esa gestión hay escolares 
que empezaron en barracones y acabarán 
en barracones sin conocer una escuela. En 
Vinarós, concretamente, el colegio número 5 
sigue siendo virtual pero el solar cedido por 
el Ayuntamiento es real; ellES Vilaplana, sigue 
también igual; de la ampliación de la Asunción 
tampoco tenemos noticia; del Centro de Salud 
11 , pues, ya nos contarán; del Parque Litoral 
alguien tendrá que explicar de qué se trata; 
los proyectos anunciados a bombo y platillos 
de la nueva lonja y nuevas instalaciones 
portuarias y el famoso Plan Confianza 
inventado por el ínclito Camps, un plan digno 
de Hollywood para qué les vamos a contar. Y 
el portavoz popular se permite decir que la 
cuestión del endeudamiento será una rémora 
para el 2011; pero se le olvida explicar que el 
actual Ayuntamiento tiene que soportar los 

desaguisados del alcalde 
Jacinto con el asunto de 
Arizmendi, la famosa finca 
de "su" ciudad deportiva o 
la ampliación del pabellón 
que se subastó en 150 
millones y costó 250. 
Ahora se trata de las 
basuras: el alcalde como 
está imputado no puede 
presentarse a la reelección 
en la próxima cita a las 
urnas. A la indignidad 
política hay que sumar 
el cinismo: ¿se lo han 
explicado Carlos Fabra y 
su amigo Camps o lo ha 
aprendido él solito? Quizá 
se le olvidó preguntarles 
cuál es la responsabilidad 
de la Diputación o de la 
Generalitat, en el asunto de 
las basuras, y según cómo 
vayan las cosas, también 
se les podría imputar junto 
con otros alcaldes. 
Sería aconsejable que el Sr. 
Juan Bta. Juan contemplara 
su imagen en el espejo y 
no para creerse que es el 
más guapo, precisamente. 

www.pspv-psoe.net/ 
vi na ros 

C./ Sant Francesc, 18 
-1er A 

Tel. 964 452501 
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Port de Vi na ros 

Juan Antonio Blanchade/1 Mira/les 

Pensaba contestar las alusiones del escrito de don 
Tomás Caudet pero no vale la pena iniciar ningún 
debate personal en algo tan importante como el 
puerto, en lo que nunca estaremos de acuerdo 
porque él ha formado su opinión a través de lo que 
le han explicado otros y yo la tengo por lo que he 
vivido en persona. 
Como miembro de la plataforma Salvem el 
Nostre Port participé activamente en todas 
sus iniciativas y quiero dejar testimonio de lo 
acontecido en la última reunión en la Consellería 
a la que asistí convocado como usuario que soy 
de las instalaciones portuarias, junto con otros 
empresarios navales y directivos de entidades 
también usuarias del puerto. 
Para entonces la Generalitat ya había modificado 
el proyecto inicial adoptando la mayoría de las 
propuestas realizadas desde la Plataforma y las 
obras ya estaban en marcha. 
Durante el viaje a Valencia hacíamos conjeturas 
sobre lo que nos iban a proponer. Los empresarios 
temíamos que nos instasen a invertir en las 
instalaciones de la zona del nuevo varadero, justo 
cuando la actividad naval para la pesca iniciaba 
una caída en picado hacia el desastre en el que 
estamos ahora. 
Nuestra sorpresa vino al oír la pregunta que nos 
formularon : "¿Qué les parece si durante dos años 
alquilamos la nueva zona industrial y parte de 
la pesquera a los del Castor y aplazan ustedes su 
establecimiento allí hasta que la dejen libre?" 
Sin dudarlo un segundo, todos dijimos sí, y tal fue el 
clima de cordialidad que nuestra respuesta provocó 
entre los anfitriones que un alto funcionario, antes 
de despedirnos, nos dijo: "¡Menos mal que hicimos 
caso a la Plataforma y no cerramos la bocana del 
puerto! Porque, sino, los barcos y el Castor habrían 
ido a San Carlos': Somos cinco los testigos que 
podemos refrendar este relato, quizás alguno le 
merezca al señor Caudet mayor consideración que 
mi persona. 
Vi na ros y, aunque no lo reconozcan de puertas para 
afuera, la Generalitat, tienen mucho que agradecer 
a la Plataforma que logró evitar la barbaridad que 
iba a realizarse en nuestro puerto. Para mí, fueron 
unos días dignos de pasar a la historia en la que 
me enorgullezco de haber podido participar 
activamente. 

Vot ar abans de pensa r 

La ciutadania de Vinaros ja esta 
acostumada a veure com en els 
plens de I'Ajuntament els nostres 

Esquerra Unida representants polítics voten i 
argumenten una cosa i al cap de 

pocs dies d'haver-la votat, ja n'argumenten i volen 
fer-ne una altra. 
Des d'Esquerra Unida ens referirem a dos punts 
de l'últim pie ordinari del passat día 14-9-2010 que 
corroborem. Punt número 8: pro posta de modificació 
puntual número 20 del PGOU de Vi na ros. 
El Sr. Fontanet, regidor del BLOC a I'Ajuntament, va 
votar a favor que es fes la modifica ció en el PI a General 
per poder seguir els tramits per fer un supermercat 
al parquing situat al carrer del Pilar. Al cap de cinc 
dies d'haver-hi votat a favor, el Sr. Fontanet demana 
que es fa<;:a un estudi de viabilitat perque decidisca 
si és necessaria una nova superfície comercial com la 
projectada a l'esmentat parquing. 
Anem a veure. El día del pie abans de la votació, el 
Sr. Fontanet ja sabia quin era el contingut del punt 
de l'ordre del día i per a que era. El Sr. Secretari de 
I'Ajuntament en va fer l'explicació, el Sr. Alcalde 
també va fer la seua explicació i argumentació i el 
Sr. Fontanet va votar-hi a favor, i al cap cinc dies en 
demana un estudi de viabilitat. Que passa, que 
tampoc no ha tingut temps d'estudiar-lo, no se 
n'havia assabentat? 1 al cap de cinc dies ja no té en 
compte els llocs de treball? 
Des d'Esquerra Unida demanem un poc de seriositat 
i coherencia en temes com com aquests, i abans de 
votar, pensar. 
En el mateix pie també es va presentar per urgencia 
una moció del PSOE i el PVI per revisar les taxes d'ús 
d'instal·lacions espotives a les entitats, moció la 
urgencia de la qual no va ser aprovada amb els vots 
en contra del PP i BLOC. 
Després, i com és normal, cadascú ha fet la seua 
argumentació segons els ha interessat. 
Des d'Esquerra Unida entenem que el normal és 
que es presenten les mocions als partits amb temps 
perque les puguen estudiar. Pero també entenem 
que s'ha de tindre en compte els motius i la situació 
de cada moció. Agafar una mesura per confrontar, 
per demostrar forces i per fer patent la regla de les 
matematiques que 11 són més que 1 O, no pareix 
que siga el més normal, ja que els perjudicats són les 
entitats vinculades a les mocions que s'hi presenten. 
Pero bé, com ja hem dit moltes vegades aixo és el que 
menys importa. El que importa és el partit i el que es 
di u i es fa pensant en el l. 1 eixe, com tota la ciutadania 
de Vi na ros pot comprovar setmana rere setmana, és 
el funcionament de I'Ajuntament. 

La co losa l deuda de 32.000.000 € de l Ayuntam iento 

Al igual que el gong de la campana salva en el 
último instante al boxeador grogui que sólo 
acierta a dar palos al aire, el Ayuntamiento ya 
no daría pie con bola si no hubiera sido por la 
providencial aparición del Plan Castor, que sea 
dicho de paso, impuesto 'desde arriba; hecho 
público en agosto del 2008, aprovechando que 
la gente estaba de vacaciones. Y con el entusiasta 
apoyo del Ayuntamiento, que ni se dignó en 
hacer una miniencuesta solicitando una simple 
opinión a la población. Pero dejemos ahora el 
Castor, su indeseable contaminación ambiental 
y los escasos puestos de trabajo que para los 
vinarocenses se van a generar .. . aunque gracias 
a los 3 millones de euros que supuso para las 
arcas municipales hayan "salvado" las cuentas del 

la 

año 2009. Y esto enlaza con la gestión de PSOE/ 
PVI de los dineritos que no son suyos (aunque 
actúan como si lo fueran, pues creen que lo 
público no es de nadie) . ¿Cómo es posible que 
los avezados gestores de la Hacienda municipal 
de Vinaros ni olieran ni intuyeran que ya desde 
el 2007 la burbuja inmobiliaria había llegado 
irremediablemente a su fin, que se estaba 
desinflando a todo meter? ¿Por desidia, por 
indolencia, por ineptitud? ¿O porque no sabían 
que nada es para siempre? ¿Que todo lo que 
sube baja? ¿Que lo constante, lo permanente, 
es el cambio? Ni siquiera se aplicaron el 
criterio del buen gobernante de prepárate 
para esperar lo inesperable. O sea, han actuado 
como novatos, como pardillos inexpertos, sin 
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Quart Centenari de !'a rr ibada de la Re líq uia 

~· Associació de veins Migjorn 

rY'F 4° decada 1/uitant per Vinarós 

Aquest any 
s'ha celebrat 
el Quart 

Centenari de !'arribada de la Relíquia a Vinaros, 
amb nombrosos actes, noves campanes, i amb un 
pressupost prou considerable; l'esdeveniment, 
deien, s'ho mereixia. Ara també anuncien una 
nova restauració de l'església, patrimoni deis 
vinarossencs que és, a més a més, un deis poquets 
llocs interessants que podem ensenyar als visitants 
avids d'emprar cameres de fotos. Nosaltres creiem 
que aquestes inversions podrien mirar un poc més 
cap a la conservació d'aquest monument i mirar cap 
a fora. Ja fa temps que ho vam dir i ara ho tornem 
a demanar, algunes de les teules del terrat s'han 
amollat i en poc temps n'han caigut cinc, d'aquestes 
teules, dos les han canviat per tubs de plastic, pero 
el perill de totes les altres persisteix i som molts els 
que passem pel voltant. A més, quan plou com que 
no hi ha canalons, cau una gran quantitat d'aigua. 
En resum: és un atreviment anar pel voltant de 
l'església. D'altra banda, pel que fa al campanar, des 
que no s'hi fa esclatar cap petard a prop, sembla que 
aguanta prou bé, cosa que ens fa contents. 
1 parlant de terrats, volem recordar que l'antic col·legi 
Sant Sebastia tampoc no compta amb canalons, fet 
que fa que per més que s'intente arreglar els jardins 
nous amb pedra volcanica i no sabem quantes 
coses més, la for<;:a de l'aigua caiguda de tant amunt 
destrossa flors i floreres.Ja poden tornar a posar-les 
bé, que si no arreglen el mal no hi ha remei. 
1 per acabar canviem de tema. En I'Associació ens 
preguntem que ha passat amb la molt lloada 
Agenda 21, aquella que mirava per la sostenibilitat 
mediambiental, per la conservació de la natura, 
aquella que va ser una senyera del regidor Agustí 
Guimera. De cop i volta, s'ha deixat de reunir i 
ningú no sap res de res, sense cap explicació. 
Nosaltres sí que la trobem a faltar, perque des d'allí 
també es podrien presentar més al·legacions al 
PAI d'Aiguadoliva, aquest lloc on es volen construir 
un munt d'habitatges. En aquell precís indret, 
deis poquets espais verges de que encara podem 
gaudir, s'hi han trobat nenúfars, flors aquatiques 
molt boniques, amb gran colorit i, el que és més 
important, "en perill d'extinció'; una mostra més del 
fet que no s'hauria de permetre cap construcció i 
preservar ellloc peral gaudi de tota la població. Ens 
preguntem si la desaparició del projecte de I'Agenda 
21 i les malifetes que es volen fer, en aquest cas a 
Aiguadoliva, tenen alguna cosa a veure. 

Asociación Cívica Raimundo d'Aiós 

capacidad de previsión, de anticipación, de 
antelación, ignorando el sacrosanto principio 
de la prudencia del equilibrio presupuestario 
de la ciencia financiera . ¿Será porque sólo 
han leído a Keynes? Tampoco se han aplicado 
el casero pero útil método de las cuentas de 
la vieja. Ni el de no estirar més el bra~ que la 
manega. Si no, ¿cómo entender la astronómica 
deuda de 32 millones de euros (o sea, cinco 
mil quinientos millones de pesetas) . ¿Adónde 
han ido a parar? ¿Hasta cuándo los vinarocenses 
seguirán soportando con resignada impotencia 
la ineptitud del actual equipo de gobierno? 
Pensamos que se merecen unos gobernantes 
con visión de futuro y capacidad de gestión de 
los dineros de todos. 



/ 

ACTUALITAT 

El mercat mostra en un llibret el nou esperit 
que impulsa la seua remodelació 

X. Flores 

L'Ajuntament de Vinaros ha editat un xicotet 
llibre a manera de cataleg que resumeix els 
aspectes més destacats de la seua remodelació 
en una senzilla publicació que també resumeix 
la seua historia i les seues futures aspiracions. 
El regidor de Comen;, Vicent Andreu Albiol, 
va indicar que amb aquesta publicació, el 
consistori pretén "posar en valor un edifici 
historie deis anys vint que agrada especialment 
als visitants i també difondre aspectes 
importants de la seua remodelació". 
El llibret també recull els productes frese~ 
que podran trobar-se al merc'at quan finalitze 

la segona fase de remodelació, consistent en la 
construcció deis llocs de venda. 
Actualment, s'esta en període d'adjudicacio 
deis llocs de venda, fins al proxim 6 d'octubre. 
"Ha sigut molta la gent que s'ha interessat en 
un lloc'; va afirmar Albi.OI, per áfegir que "el que 
esperem és que el mercat tínga la varietat i el 
dinamisme que es mereix i que la remodelació 
servisca per atraure el client'~ 
Quan s'inaugure el mercat municipal es posara 
en marxa una nova campanya per potenciar 
la venda de productes frescos en aquest 
remodelat edifici. 

Portada del/libre 
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40 comer~os de Vinares oferiran productes "estrella" 
els dissabtes d'octubre i novembre 

X. Flores 

La presidenta de I'Assocació de Comerciants, Maria Ángeles 
Pereda, amb el regidor de Comerr;, Vicent Andreu Albiol 

L'Associació de Comerciants i la Regidoria de 
Comer<;: de I'Ajuntament de Vinaros han posat 
en marxa una nova campanya per incentivar 
les compres i que els clients tinguen beneficis 
addicionals. Producte estrella, com es denomina 
aquesta nova acció comercial, consisteix que 
els més de 40 comer<;:os adherits oferisquen 
al client un determinat producte a un preu 
molt rebaixat tots els dissabtes deis mesos 

d'octubre i novembre. Una nova iniciativa que 
naix de la cooperació entre I'Ajuntament de 
Vi na ros i I'Associació de Comerciants que pretén 
beneficiar tant compradors com venedors i 
que té com a objectiu incentivar el dinamisme 
comercial de la ciutat, com van destacar el 
regidor de Comer<;:, Vicent Andreu Albiol, i la 
presidenta de I'Assocació de Comerciants, Maria 
Ángeles Pereda. 

Vinares busca integrar 90 persones en 
el mercat laboral gracies al PI a Integral 
d'Ocupació 

X.Fiores 

Seixanta joves menors de 30 anys 
sense ocupació i t renta persones 
més en risc d'exclusió social han 
sigut seleccionades per als Plans 
lntegrals d'Ocupació 2010-2011, 
que du a terme I'Ajuntament de Vi
naros amb la col·laboració del Ser
vef. La durada del programa és de 
set mesos i la inversió total és de 
170.000 euros que seran subvencio
nats íntegrament pel Servef depe
nent de les insercions laborals que 
s'aconseguisquen. L'objectiu és do
nar a aquestes persones les pautes 
perque troben un treball mitjan<;:ant 
el disseny individualitzat d'inserció 
laboral, sessions d'orientació ocupa
cional, accions formatives que millo
re la seua qualificació professional, 

tecniques de motivació i comuni
cació, i informació de les ofertes de 
treball. 
També les empreses que decidisquen 
contractar els participants d'aquest 
Pla es beneficiaran d'ajudes 
economiques depenent del tipus de 
contracte que se'ls oferisca, a més de 
tindre la garantía de disposar d'una 
selecció personalitzada del candidat 
amb el perfil que més s'adeqüe a 
l'oferta de treball i l'assessorament i 
suporten la tramitació de les ajudes 
i subvencions segons el tipus de 
contracte. 
El regidor de Comer<;:, Vicent Andreu 
Albiol, va presentar aquests plans 
juntament amb les dos tecniques 
d'ocupació contractades per a dur-

los a terme, Araceli Calabuig i Mari 
Carmen Carmona. Albiol va destacar 
que encara que les polítiques 
d'ocupació són competencia de la 
Generalitat, I'Ajuntament esta fenttot 
el possible per fomentar l'ocupació 
a la ciutat, acollint-se a tallers com 
Vinarós perles persones, contractant 
monitors a l'escola d'estiu L'llla o en 
brigades de neteja de barrancs com 
la del Pamer, entre altres. A més, va 

El regidor Vicent Andreu Albiol va explicar el Pla 

destacar que el consistori vinarossenc 
esta establint importants bases de 
futur en materia d'ocupació amb la 
planificació del polígon industrial de 
sol públic o la construcció del centre 
del coneixement, que es dira Vinalab. 
L'atur a Vinaros se situa entorn deis 
2.400 desocupats d'una població 
activa de 18.000 persones, la qual 
cosa suposa una taxa d'atur del 
13,60%. 



ACTUALITAT 

Recepció oficial a la 
delega ció de Río Cuarto 

X.Fiores 

La delegació de la municipalitat de Río Cuarto 
que s'ha despla<;:at fins a Vinares amb motiu del 
769é aniversari de la carta de poblament, va rebre 
el dilluns una recepció oficial en el saló de plens 
consistorial. La comitiva de l'agermanada ciutat 
argentina la conformaven l'intendent de Río Cuarto, 
Juan Rubén Jure; el regidor de la municipalitat, 
Víctor Núñez; el secretari de Govern, Osvaldo 
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Córdoba, i el pintor aquarel ·lista Eduardo Angelini . La recepció oficial va tindre /loe al saló de plens de I'Ajuntament 

L'alcalde de Vinares, Jordi Romeu, va destacar 
durant la recepció que aquesta visita suposa 
augmentar els lla<;:os d'una unió ja molt solida. 
Un deis objectius de la visita de la comitiva de Río 
Cuarto és "veure i contrastar temes municipals" i 
efectuar un "intercanvi recíproc" en l'ambit cultural 
i social. Perla seua banda, l'intendent de Río Cuarto, 
Juan Rubén Jure, també va destacar la solidesa de 
l'agermanament deis dos municipis, destacant 
que es tracta d'una relació "fonamentada en els 
lla<;:os afectius'; amb referencia a la gran quantitat 
de vinarossencs que es van traslladar a Río Cuarto 
a viure. Jure també va destacar que des del 2007, 
Vinares ha canviat "experimentant un creixement 
important'; citant obres com la del passeig marítim 
o el parquing subterrani. 

Dos moments de la visita de la delegació de Rio Cuarto a la nostra ciutat. A /'esquerra, moment en el qua/ es posa la bandera 
d'aquesta ciutat germana al consistori, durant /'acte d'entrega del Grinyó Bailes ter a Sebastián Casanova. A la dreta, /'alcalde, 

Jordi Romeu, signant el /libre del IV Centenari abans de fer-li entrega a l'intendent de Rio Cuarto Juan Rubén Jure 

LaTa u la del Sén ia a pro va la finalització 
de l'asfaltatge del ca mí de Canet 

X.Fiores 

La Mancomunitat de la Taula del Sénia, mitjan<;:ant el conveni amb el Ministeri 
de Medí Ambient, ha inclos pera principis de 2011 la finalització de l'asfaltatge 
del ca mí de Canet de Vi na ros. Aquest tram pendent és de 2.267 metres, segons 
va informar el regidor d'Urbanisme, Javier Balada, i la inversió sera de 147.000 
euros, deis quals I'Ajuntament haura d'aportar 26.500 euros. L'adequació 
suposara una mil lora en l'amplaria del vial, que passara a tindre cinc metres. 

L'Ajuntament adequa els camins rurals mal m esos perles pluges 
VINAROS PLAZA 

es mar, es ciudad Viviendas de \\a-ves 
2 y 3 dormitorios mano 

X.Fiores 

~Ajuntament de Vinares esta adequant diferents camins rurals del terme 
municipal que han quedat malmesos per les pluges recents. Entre aquests, el 
regidor d'Urbanisme, Javier Balada, va destacar el camí del Mas d'Anglés, a més 
de diversos camins de terra. 

Obres del passeig marítim 
X.Fiores 

Les obres de remodelació del passeig marítim en la seua tercera i quarta fase 
continuen, i la setmana vinent esta previst que hi haja tan sois un carril de 
circulació en el tram comprés entre Costa i Borras i el passeig de Fora del Forat. 
El parquing seguira obert al públic durant tot el període que duren les obres. 
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ACTUALITAT 

Vi na ros ofereix terrenys municipals per 
acollir la planta de transferencia de residus 
fins que no es construYsca l'abocador mancomunat 

Romeu acusa el PP d'utilitzar el projecte 
Castor de manera partidista 

X.Fiores 

"Ho fem sense posa r-hi condicions;', di u l'a lca lde, Jordi Romeu 
L'alcalde de Vinaros, Jordi Romeu, 
va acusar dimarts el portaveu del 
PP. Juan Bautista Juan, d"'especular" 
i "utilitzar de manera partidista" el 
projecte Castor. 

X. Flores 

L'Ajuntament de Vinaros va oferir 
dimarts públicament terrenys mu
nicipals per acollir en el seu terme 
municipal la planta de transferencia 
de residus fins que estiga en funci 
onament la planta definitiva de re
sidus de Cervera del Maestrat. "Ofe
rim els terrenys sense posar-hi con
dicions, com sí que ho fan Benicarló 
o Calig, i els posem a la disposició 
del Consorci per si considera que 
pot instal·lar-se aquí'; va dir dimarts 
el primer regidor, Jordi Romeu. 
L'Equip de Govern de Vinaros con
sidera que la instal·lació d'aquesta 
planta a Vinaros té sentit per trac
tar-se del municipi amb més pobla-

ció i, per tant, el que més residus 
genera, com va destacar dimarts el 
regidor d'Urbanisme, Javier Balada, 
que va insistir que aquesta planta 
"ha de ser un servei i no un negoci". 
Romeu va incidir que de la reunió 
mantinguda entre els represen
tants del Partit Popular deis 49 
municipis del Pla Zonal de Residus 
del nord de Castelló per afrontar 
una solució temporal al trasllat 
d'escombraries, "no en sabem res 
oficialment, només l'aparegut en 
premsa'; i va recordar que la reunió 
del Consorci "segueix sense cele
brar-se, per la qual cosa seguim on 
estavem". 

Romeu va assegurar que en la 
construcció de la planta terrestre hi 
treballen actualment 186 persones 
a les quals se sumen al voltant de 
40 com a transportistes i en treballs 
de prove'iment de material. "Es 
tracta de més de 200 persones de 
diferents poblacions de la comarca'; 
va destacar el primer regidor, afegint 
que "al PP li ha interessat molt poc 
fins avui el projecte Castor, i ara 
l'utilitza de manera partidista': 
Respecte a les compensacions que 
el projecte implicaria a les arques 
municipals, Romeu va aclarir que 

El BLOC se suma a la 
reivindicació en la demanda 
d'inversions en Educació 

Redacció 

El Bloc de Vinaros ha criticat la falta d'actuacions en 
infraestructures educatives a la ciutat. El portaveu del 
BLOC, Domenec Fontanet, recordava que el compromís 
per desenvolupar el projecte del col ·legi Jaume 1 en 
els terrenys de les Cap<;ades esta, també, signat pel 
president del Consell Escolar Valencia, el vinarossenc 
Francisco Baila, considerant que s'ha quedat en 
"paper mullat': A més, Fontanet recordava que hi ha 
estudiants d'ESO i Batxillerat que segueixen cursant els 
seus estudis en barracons a I'IES José Vilaplana. També 
va recordar que I'Ajuntament va oferir I'Edifici Pirulí 
com a seu de l'escola oficial d'idiomes i l'ampliació 
pendent a I'Assumpció. "Tot són promeses, pero al final 
de realitats, ni una'; va indicar Fontanet, per a qui el 
conseller Font de Mora "no té afecte a Vinaros perque 
en totes aquestes infraestructures, ens té oblidats': 

Divina Providencia 
D'altra banda, Fontanet va criticar I'Equip de Govern 
per no haver solucionat el tema d'acotar una zona 

d'entrada i sortida a la zona del col·legi Divina 
Providencia, tema que s"'arrossega des de fa tres anys'; 
una petició que segons apuntava el portaveu del BLOC 
els van fer arribar els ve'ins del carrer del Convent, 
"un carrer sense voreres". Per Fontanet, no s'ha dut a 
terme cap actuació per solucionar aquest assumpte, 
un punt que inclo'ien en els pressupostos participatius 
de 201 O i que, segons avan<;ava, tornaran a incloure 
en els pressupostos de 2011 . El regidor del BLOC feia 
una crida als ve'ins deis vials on actualment s'esta 
desenvolupant algun ti pus d'actuació perque traslladen 
a la seua agrupació qualsevol tipus de problema. 
Respecte al sopar de gala posterior al Concurs de 
Cuina aplicada al llagostí, Fontanet recordava que ell 
feia ja temps que no assistia a cap deis sopars de gala 
organitzats per I'Ajuntament. El portaveu nacionalista 
opinava que aquest ti pus d'esdeveniments és "elitista'; 
per la qual cosa tampoc no assisteix als sopars de gala 
organitzats durant les testes de Sant Joan i Sant Pere. 

"s'ha pagat la !licencia d'obres i, 
després de signar l'acord, quan la 
planta funcione pagaran I'IBI i I'IAE': 
Romeu també va indicar que és 
cert que I'Ajuntament estiga en 
converses amb !'empresa Escal UGS 
per crear una fundació que beneficie 
entitats de la ciutat. "Quan es 
concrete celebrarem un plenari'; va 
indicar Romeu. 
Romeu també va acusar Juan de 
voler desprestigiar la tasca de govern 
en la consecució de la subvenció i el 
credit per al desenvolupament del 
polígon industrial de les Soterranyes. 
"Ha costat molt obtenir aquesta 
subvenció, i la gestió es va gestar 
en !'anterior legislatura, amb moltes 
reunions en el Ministeri d'lndústria'; 
va indicar. 

Es reprén l'expedició de DNI 
Un total de 90 renovacions de DNI 
es realitzaran del 13 al 15 d'octubre 
a Vinaros en reiniciar-se el servei i 
despla<;ar-se fins a la ciutat un equip de 
la comissaria de Castelló pera tal efecte. 

La Cofradía del Cristo de la 
Paz comunica que en algunos 
talonarios está equivocada la 
cantidad. Donde pone 50 € 

debería poner 60 €. Muchas 
gracias. 
La Junta 

CENTRO ECUESTRE Equitación 
Clases Pupilaje 

CIUDAD DE VINAHDS 

Ctra Vinaros Zaragoza, Km. 5,5 
www.ecuvin.com 

ecuvin@gilabertcuenca.com 

Venta de Caballos P.R. E. 
y Yeguas, domados 
y sin domar. 
Tel. 687 867 938 
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ACTUALITAT 

Tranquila jornada de huelga general en Vinaros 

En la plaza l de Mayo hubo una concentración de los sindicatos CGTyCNT Representantes sindicales cortaron la carretera N-340 en el punto del barranco de Aiguadoliva 

X.Fiores 

La jornada de huelga general del pasado miércoles 
transcurrió en Vinares de manera tranquila. 
Representantes sindicales de CCOO y UGT del 
Baix Maestrat cortaron a las 13 horas y durante 20 
minutos la carretera N-340 en el punto del barranco 
de Aiguadoliva, que separa las localidades de 
Vinares y Benicarló. Esto ocasionó problemas en 
el tráfico e incluso algunos momentos de tensión 
entre los piquetes informativos y conductores 
que aseguraban no entender por qué se cortaba 
el tráfico también en el acceso a la costa sur 
vinarocense desde Aiguadoliva. 
Los piquetes informativos habían estado desde 
primera hora de la mañana informando del 
sentido de la huelga general a los trabajadores que 
se dirigían a su puesto de trabajo. 
Yolanda Sastriques, como representante de UGT, 
valoró positivamente la jornada, asegurando 
que fue secundada en un 75 por ciento de los 
trabajadores y calificándola de "un éxito". "Las 
principales empresas de la zona no han abierto, 
secundando la huelga, hemos procedido al corte 
de recogida de basuras y el transporte funciona 
con servicios mínimos'; indicó Sastriques. 

Por su parte, Sergio Andrés, de CCOO, también 
destacó el cierre de la industria, secundando la 
huelga, e indicó que la reforma laboral planteada 
por el Gobierno "está afectando a muchos 
trabajadores'; de los que apeló a la unión "para 
conseguir más fuerza reivindicativa': 
Mientras en el centro de la ciudad prácticamente 
todos los comercios abrieron al público, fue en 
grandes empresas de fabricación de muebles y 
otras industrias donde sí que fue seguida la huelga, 
aunque generalmente llegando a acuerdos para 
recuperar este día con horas de trabajo. 
El Ayuntamiento no registró bajas de funcionariado, 
trabajando prácticamente el cien por cien de la 
plantilla, al igual que la policía local, funcionando 
también sin problemas el servicio de correos, 
entre otros. También las farmacias permanecieron 
abiertas al público en su totalidad. 
Lo que más ha afectado este día ha sido la huelga 
de transporte de los autobuses que se dirigían 
hacia los institutos. Sin servicios mínimos, esto 
repercutió en la asistencia de alumnos en estos 
centros, que fue sensiblemente menor que otro 
día lectivo, circunstancia que el miércoles lamentó 

la edila de Educación, Maria José Ferrer. En cuanto 
al profesorado, tan sólo un 8% secundó la huelga 
en Vinares, según apuntó el miércoles Ferrer. 
Respecto al transporte interurbano, ha habido 
servicios mínimos, con una frecuencia de paso de 
uno cada hora. 
Los trabajadores de la UTE FCC Fobesa, encargada 
de la limpieza de la ciudad, no salieron por la 
mañana a efectuarla ante la presencia de los 
piquetes informativos, que por la noche ya evitaron 
que salieran los camiones de recogida. 
Las barcas de pesca salieron a faenar como 
cualquier otro día, sin incidencias. 
En la plaza 1 de Mayo hubo una concentración de 
los sindicatos CGT y CNT. Carlos Martín, de la CGT 
declaró que "quizá no hemos sabido concentrarnos 
los tres sindicatos, aunque hemos informado a la 
prensa de que íbamos a salir". Martín cargaba las 
tintas contra el sistema capitalista. "Queríamos 
haber hecho una concentración para que todo 
aquel que tuviera un problema pudiera exponer 
su rabia, que es la que tenemos todos, para poder 
decir que estamos en paro por una mala política 
empresarial"., indicó 

Vil lata (EU) assegura que ni la Generalitat ni el Govern central no tenen interés 
pera pro par a Vi na ros el servei de rodalies 

X. Flores 

El portaveu d'Esquerra Unida Vinares, Manuel 
Villalta, va acusar la setmana pasada el regidor 
del PP i president de NNGG, Lluís Gandia, de fer 
"política barata" en el tema de l'ampliació del servei 
de rodalies assegurant que la situació precaria en 
que es traba la zona nord de la província és una 
responsabilitat compartida entre socialistes i 
populars. Villalta va recordar al regidor popular 
que la Generalitat també va signar el conveni de 
rodalies amb Foment, "la qual cosa demostra que 
ni I'Administració autonómica ni !'estatal tenen 
interés en el fet que la xarxa de rodalies arribe fins a 
Vinarós" i va assegurar que l'estudi de viabilitat "no 
és més que una excusa per deixar passar el temps". 
D'altra banda, Villalta va qualificar de "bunyol" 
l'heliport provisional que esta adequant 

I'Ajuntament a la zona de l'escorxador, prox1ma 
a !'hospital. "No és la solució adequada, sinó més 
aviat un bunyol i no és lloc pera un heliport'; va dir. 
En aquest sentit, va criticar que la Generalitat no 
hagués previst en l'ampliació del servei hospitalari 
una base per a helicópters d'emergencia. Una 
ampliació de la qual va assegurar que "no funciona 
l'aire condicionat malgrat ser una obra recent'; 
mostrant la seua preocupació pel cost de la 
reparació ja que segons informava, "!'empresa que 
va fer aquesta obra ja no existeix, ha desaparegut i 
no sé si el fons de garantia podra pagar la reparació': 
Finalment, va denunciar que es fan "recomanacions 
per part de la direcció de !'hospital': Per acabar, va 
fer una crida als treballadors perqué assistisquen a 
la vaga general convocada peral 29 de setembre. 



ACTUALITAT 

Ja ha comen~at la 
campanya del 
Voluntariat pel Valencia 
2010 a la ciutat de Vinaros 

Redacció 

El passat divendres dia 24 de setembre es va 
celebrar la reunió de treball que inaugurava la 
campanya del Voluntariat pel Valencia 201 O a 
Vinarós. 
La regidora d'Educació, M• José Ferrer, va donar 
la benvinguda a les parelles lingüístiques que 
divendres es van presentar. 
En aquesta ocasió han sigut un total de 13 
les parelles que comencen el programa, 
encara que com que és un programa obert a 
noves incorporacions s'espera que el nombre 
augmente les próximes setmanes, ja que la 
difusió encara no ha finalitzat. 
Com la regidora d'Educació va destacar, 
I'Ajuntament de Vinarós aposta un any més 
pel voluntariat lingüístic com una forma 
d'aproximació i d'integració a la llengua i la 
cultura i, per extensió, a la societat vinarossenca. 
El programa promou el voluntariat lingüístic, de 
manera que persones que parlen habitualment 
valencia destinen una part del seu temps 
a conversar amb persones interessades a 
practicar-lo, adquirir flüidesa i incorporar-

Me gustaría 
aprender a hablar 
en valenciano 

Jo parlo en valencia. 
Per que no ajudar a 

parlar-lo a altra gent? 

;y 1 hora a la sebnana 

;y Fesamlcs 

~ ~ - · 1 " """" == ..,.._,. .. _ 

;y 1 hora a la semana 

;y Totalmente gratuito 

lo d'una manera natural a les activitats 
quotidianes, laborals o de relació social. 
lotes les persones que participen en el 
programa ho fan d'una manera desinteressada. 
Aquesta setmana comen<;:aran les primeres 
trobades de les parelles constitüides i es preve u 
que la clausura del programa de l'any 201 O siga 
a principis del mes de febrer de 2011 . 
Les persones interessades a formar part del 
Voluntariat pel Valencia, ja siga coma aprenents 
o com a voluntaris, poden passar pel Gabinet 
de Normalització Lingüística de I'Ajuntament 
de Vi na ros. 
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Les temperatures 
han baixat d'acord 
amb la tardor que 
va comen<;:ar el 
dijous 23 a les 5.09 
hores. Van baixar 
més les mínimes 
que les maximes, 
encara que durant 
els dies següents es 
van recuperar un 
poc, sobretot les 
maximes. 
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El restaurant Monkey Bar&Grill, de Tenerife, va ser el guanyador de la vuitena edició. A la foto, amb elsegon i tercer classificats i els restaurants guanyadors del concurs de la tapa 

Un restaurant de Canaries guanya la vuitena edició del 
concurs de cuina aplicada alllagostí 

X. Flores 

El restaurant Monkey Bar&Grill, de Tenerife, 
va ser el guanyador de la vuitena edició del 
certamen, aconseguint 1.000 euros i el Llagostí 
d'Or per la recepta 'Langostino sobre arena'. 
L'establiment Samba!, de Noja (Cantabria), va 
quedar en segona posició, mentre que el local 
La Seu, de Dénia, va quedar tercer. 
En aquesta vuitena edició del concurs, van 
participar-hi onze restauradors de diversos punts 
d'Espanya i un del Principat d'Andorra. Finalment, 
no va poder assistir a la cita el restaurant 
mexica per problemes de desplac,:ament. Tots 
ells van preparar, des de les 17 hores i davant 
el nombrós públic que no va voler perdre 's 
aquest esdeveniment gastronemic, les receptes 
especialment pensades per a l'ocasió. Enguany 
ha destacat l'augment de concursants, que ha 
passat deis deu d'edicions anteriors als dotze 
del dilluns, després d'haver-s'hi preinscrit un 
total de 27. Van ser milers els espectadors que 
van passar pel mercat durant les més de dos 

V 

hores en que els cuiners van elaborar en directe 
els seus plats, la qual cosa es va convertir en un 
gran espectacle gastronomic, ja que a més els 
visitants van tindre l'oportunitat de degustar les 
varitas de langostinos rellenos de frutos de mar y 
trompetas de la muerte i la tostada melva de foie 
caramelizado con carpaccio de langostino a la 
crema de naranja, les dos tapes premiades en la 1 

Tapa Tour del Llagostí de Vi na ros. Els restaurants 
Lugano i La Cocina de Javier Ramos van rebre els 
premis -també lliurats dilluns- de la 1 Tapa. 
Posteriorment, els plats van ser traslladats al 
contigu edifici de l'auditori municipal, lloc on 
el jurat va degustar els plats, va deliberar i va 
emetre posteriorment la seua decisió. Un jurat 
que estava presidit per Pere Planaguma, en 
l'actualitat cap de cuina del restaurant Les Cols, 
d'Oiot (Girona), que compta amb dos estrelles 
de la Guia Michelín. Com a vocals hi havia Pau 
Arenes, Cristina Martínez Garbancita, José 
Aguilar i Jorge Guitian . 

L'alcalde, Jordi Romeu, va destacar especialment 
el treball realitzat pel Patronat de Turisme de 
I'Ajuntament de Vinares, indicant que aquest 
concurs "és el colofó a aquest esforc,: en materia 
turística. Tenim un turisme familiar i apostem per 
fidelitzar-lo, i per aixo comptem amb avantatges 
com les nostres platges i cales a gust de tothom 
i també una oferta gastronómica a gust de tots 
que hem de potenciar". 
Ja a la nit, a les antigues cavallerisses del 
santuari de la Misericordia, es va servir un sopar 
de gala a carrec de Luis Arrufat Calbet, que l'any 
passat va guanyar aquest concurs representant 
el restaurant del Casino Antic de Castelló i que 
en l'actualitat treballa en l'acreditat restaurant El 
Bullí com a segon xef. 
En aquest sopar, no van estar-hi presents els 
regidors del PP i el del BLOC, Domenec Fontanet, 
que dilluns va considerar que es tractava d'un 
sopar elitista pel preu de 75 euros que costava 
el cobert. 



El mercat municipal, un escenari perfecte. Acollidor i 1/uminós, el renovat mercat va acollir aquesta vuitena edici<;o del concurs de cuino 

Cuinant. El públic va poder gaudir 

en di recte d'un gran espectacle 

gastronomic 

VELLO 
NUNCA 

Creativitat. 
Sabors, textures i 

presentació van ser 

tres de les premises 

valorades pels jurat 

MÁS TARIFA PLANA 
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El dia 11 de setembre a l'ermita de 
Vi na ros es van casar Vicent i Sílvia. 
La vostra família us desitja molta 
felicitat i que gaudiu del creuer. 

Sant Mateu vi u 
la nit de Locura 
El diumenge passat 26 
!'academia de ball Locura 
va actuar dins de les testes 
patronals de Sant Mateu 

Boda de Guillermo e lvanka 

Els fantastics futbolistes del prebenjamí B. 
Miguel Cruz Sabater, un futur crac 

El pasado sábado 25 de septiembre, Guillermo e lvanka se dijeron 'sí quiero' en la 
iglesia Sant Bertomeu de Benicarló. Toda su familia y amigos les desean una feliz 
luna de miel y mucha felicidad en esta nueva etapa de la vida. 

2 octubre 201 O 
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Jornada de puertas abiertas de la Asociación Cultural Are Iris 
1 

•• • ••• AR(~ IRIS 
n1 n1nn 
associadó cultw:al 

La jornada de puertas 
abiertas del sábado día 
25 de la Asociación Cul
tural Are Iris fue un éxito 
de público. Grandes y 

pequeños disfrutaron de la presentación teatral por 
la mañana, dirigida por el actor Eduardo Rey, que 
sorprendió por el nivel de los actores que hicieron 
reír mucho con su divertida obra de teatro. 
Se hizo también la presentación de lo que conforma 

la Asociación Cultural Are Iris, la cual llena un vacío 
en Vi na ros a nivel familiar, donde grandes y peque
ños pueden disfrutar aprendiendo teatro, dibujo, 
manualidades, escultura, etc. Además de taichi, reiki, 
yoga, inglés, guitarra y diversas actividades de ocio. 
Por la tarde, los niños y niñas disfrutaron modelando 
barro con Isabel Serrano y pintando con Marylin en 
un concurso donde el tema principal era el arco iris. 
Se presentó la mejor pintura y la ganadora fue Iris 
Pujol Gómez de 8 años, aunque todos los dibujos 

Elecciones de Cruz 
Roja Española + Cruz Roja Españo~a 

VINAROS 

El presidente de Cruz Roja Española ha convocado el proceso 
electoral para renovar los miembros de gobierno, asesoramiento 
y control de esta institución humanitaria. Según el calendario 
previsto, el próximo 30 de octubre se celebrarán en todo el país 
las elecciones a miembros de los comités locales, comarcales o 
insulares de Cruz Roja Española. 
Por este motivo en la asamblea local de Vinaros ya se encuentra 
expuesto el censo electoral de todos sus socios, así como también 
las hojas para presentar candidaturas a estas elecciones locales. 
Todos los socios y voluntarios de Cruz Roja Vinaros pueden 
presentarse como candidatos. 
Para que podamos realizar las votaciones previstas para el día 
30 de octubre, han de presentarse un mínimo de 9 candidatos, 
si el número de candidatos que se presentan es inferior a 9, se 
proclamará automáticamente electos a todos los candidatos 
presentados y se suspenderá el acto electoral. 
Pueden votar todos los socios y voluntarios que tengan más de 
16 años y estén al corriente de sus recibos con la institución. En 
la localidad de Vinaros hay un total de 683 personas convocadas 
a participar en este proceso electoral para elegir su comité local. 
Si alguno de nuestros socios quiere comprobar si sus datos son 
correctos, ya puede pasar por nuestra sede (carrer Carreró, s/n) 
por las rri'añanas (de lunes a viernes) en horario de 1 O 14 h. Pero 
para cualquier otra consulta o información relacionada con estas 
elect'iones pueden pasarse (de lunes a viernes) por la sede de 17 a 
18 h, o llamar a esa hora al tel. no 964 45 94 64. Gracias. 
Junta Electoral Local de Cruz Roja Vinaros. 

merecían una medalla, por el entusiasmo y trabajos 
realizados. 
La Asociación Cultural Are Iris está situada en la calle 
Agustí Comes, no 2, local17 en Vi na ros. 
Resaltar que el último sábado de cada mes se 
realizan actividades gratuitas a partir de las 11 h de 
la mañana. 

ARA AMB a 
TEU MENÚ 
' PARJm.JG 

GRATUír 
"AL PASSEIG DE , 

COLON'' I 
''LA MERA" 
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' A LA MEMORIA DE 
DON AGUSTIN COMES PABLO 

Ale Vinarossenc 

Consell Rector Caixa Vinares 
Patronat Fundació Caixa Vinares 

Jurat Cicle Curtmetrages Agustí Comes 



Vinaros acomiada el 
mestre Agustín Comes 

E.Fonollosa/X.Fiores 

La ciutat de Vinares es va vestir de dol per acomiadar un deis 
seus personatges més rellevants, estimats i coneguts. Agustín 
Comes Pablo va morir el diumenge 26 de setembre a l'edat de 
88 anys, després de tota una vida dedicada a l'educació i la cul
tura de Vinares. 
t:església arxiprestal es va omplir de vinarossencs que recor
den molt bé la gran trajectoria vital de "Don Agustín". El funeral 
va ser condes amb la lectura d'un poema francés, en record 
de la seua passió per Fran\a i la literatura i amb música d'un 
il·lustre alumne seu, Caries Santos. 
Nascut l'any 1921, a causa de la seua situació física va retardar 
l'inici deis seus estudis escolars. Entre els seus mestres 
figuraven Carbó, Sanchís i els vinarossencs Emilio Miralles, 
Manuel Foguet i mossén Antolí. 
A la guerra civil va treballar en el Sindicat Agrícola i als 18 
anys va comen\ar el batxillerat. Més tard, acabats els estudis a 
Barcelona i amb una beca a Fran\a. va estudiar tres anys entre 
Lió i París. 
De nou a Vinares, Comes va entrar de professor a !'Academia 
Vidal, de la qual havia estat alumne. El1964 va crear el Liceo 
Quijote. Anys després va ser professor de l'institut Leopoldo 
Querolfins a la seua jubilació. 
Un carrer i el prestigiós cicle de curtmetratges porten el seu 
nom i també se li va concedir -l'any 1997- 1' Alé Vinarossenc, 

, , en el tercer any d'aquesta distinció creada per Caixa Vinares. 
\ Va impulsar i va crear l'escola privada Liceo Quijote, que dona 

prestigi al món educatiu al Baix Maestrat, i el cineclub de 
Vinares, entre moltes altres coses, de les quals no li agradava 
presumir ni destacar. 
El cineclub va portar una gran activitat a la comarca. Sant 
Mateu, Alcala de Xivert, Rossell i Traiguera, són un exemple 
deis pobles on projectava pel·lícules. Les seues dificultats 
físiques no !'espantaren perque portés una intensa vida. 
Va ser un home valent i decidit que va saber sobreposar de 
manera extraordinaria i admirable una invalidesa que el va 
acompanyar des deis nou mesos d'edat com a conseqüencia 
d'una greu malaltia. 
En el moment de triar el nom del Cicle de Curtmetratges, la 
Fundació Caixa Vinares en va buscar un que reflectís l'esperit 
del Cicle, el cinema i la passió pel cinema. Sorgeix llavors el 
nom d'Agustí Comes, fundador del Cinema Club de Vinares 
en la decada deis 60. Un home que va fer possible que a 
Vinares es poguessen veure pel·lfcules que no disposaven 
d'espais possibles en aquelles circumstancies historiques. 
Un homenatge a qui va saber difondre l'amor al seté art i un 
recordatori d'aquest sentiment a les noves generacions. 
Aquests dies, un ram de flors del jurat del cicle de curts ha estat 
dipositat al carrer que porta el seu nom. 

1941, Academia Vidal 
Fons Fundació Caixa Vi na ros (col·/ Joaquín Simó) 
D'esquerra a dreta. comem;ant per da/t: 
Emilio Fressinier, Paco Pucho/, Luis Montagut, José Sancho, Enrique Mira, Angel Giner, José L. Sanjuán, José 
S. Farga, Agustín Comes, Enrique Mira (professor), José Vida/ (director), Tomás Mancisidor (professor), Ramon 
Ade/1 (professor) i Juan M. Arto/a. \ 

En el record 

D. Agustín ha estat un referent per a tots 
aquells/es que hem tingut la sort de 
coneixer-lo i tractar-lo, per la coherencia i 
fermesa en la se u a actitud i idees. Va ser, en 
la millor accepció del terme, un mestre. 

Una paraula que ha estat 
trivialitzada i, fins i tot, emprada amb un 
cert matís de menyspreu. Un fenomen 
lamentable, motivat pel fet que s'ha oblidat 
tot el que de digne té l'accepció d'aquest 
terme. Pero hi ha ocasions en les quals és 
necessari reivindicar tot el que significa, 
perqué es manifesten de manera practica 
en la tasca diaria de qui exerceix de manera 
vocacional i entregada la docencia. 

Don Agustín no sois va ser el 
nostre professor especialitzat en !lengua i 
literatura francesa. Va ser molt més. 

En els anys de !'adolescencia i 
joventut, quan els xics i les xiques encara 
no sabíem allo que volíem i com ho volíem, 
no sois ens va ensenyar coneixements, sinó 
que ens va transmetre el seu entusiasme, a 
estimar el plaer de la lectura, el cinema, la 
historia, la literatura ... 

Ens va obrir la ment a la cultura, 
va despertar en nosaltres la curiositat que 
porta al saber i ens va ensenyar a valorar 
l'esfor\ que es necessita per adquirir-lo. 
Vam comprendre, amb el seu exemple, allo 
que su posa la for\a de voluntat per superar 
els entrebancs que ens trobaríem pel ca mí. 

Vam aprendre a tindre un esperit 
crític per tot allo que ens envoltava, 
perque va sembrar en nosaltres la llavor 
de la tolerancia, va obrir-nos l'esperit a la 
llibertat, fins i tot en circumstancies poc 
propicies. 

Vam absorbir el seu taranna, no 
ens el va imposar. 
En suma, ens va preparar com a persones 
per a l'exercici d'una vida fructífera al servei 
de la societat. 

D. Agustín ens ha acompanyat i 
ens acompanyara sempre als seus alumnes. 
Gracies, Mestre! 

Alumnes de /'Academia Vida/, Liceo Quijote 
i /ES Leopoldo Quera/ 

A Don Agustín Comes Pablo 

El passat 27 de setembre la ciutat de 
Vinares va acomiadar Agustí Comes, una 
de les figures intel·lectuals i humanes més 
destacades de la nostra ciutat en el segle 
xx. La seua tasca com a educador, agitador 
cu ltura l, cinefi l i pensador van apropar 
nombroses generacions de vinarossencs 
i vinarossenques al món de la cultura, 
obrint la nostra ciutat, en epoques fosques, 
als !luminosos corrents europeus del 
moment. La seua vida, la seua trajectoria, 
tan personal com professional, ha estat un 
exemple de superació pera tots nosaltres. 
Són les persones com Agustí Comes les 
que ens han d'encoratjar a continuar cap 
endavant, sentint-nos orgullosos de ser 
vinarossencs. Descanse en pau. 

Al company 

Jordi Romeu 
Alcalde de Vinarós 

Quan ens acomiadem d'un company 
sempre ens sentim tristos. pero si parlem 
d'un mestre de docents com va ser Don 
Agustín, no podem deixar d'evocar la 
petjada que va deixar. Si la tasca d'un 
professor és despertar en els seus 
alumnes la curiositat pel saber i l'amor 
pel coneixement, ell va tenir la capacitat 
d'aconseguir-ho dins i fora de les aules. 
Tan sois els oblidats són morts, per aixo 
Don Agustín viura molt de temps. 

Els companys de /'/ES Leopo/do Quera/ 

A la memoria d'un gran 
vinarossenc 

D. Agustín va formar part del consell de 
redacció i també va ser redactor d'EI Diariet 
durant la transició. En els seus escrits 
alli\onava els lectors sobre cinema i art. 
L'últim escrit es va publicar l'any 2007 amb 
moti u deiSOé aniversari d'aquest setmanari. 
Hem sentit el seu traspas i manifestem el 
nostre sentiment als seus familiars i amics. 

Setmanari Vinarós 
La directora 

... 



an1versar1 
de la carta de poblament 

X Flores 

El diumenge passat van comenc;ar els dies centrals 
de la celebració del 769é aniversari de la Carta 
de Poblament amb una trobada de puntaires i el 
tradicional concert de la banda La Alianza. 
Al voltant de 650 persones, de més de 40 
poblacions diferents, es van donar cita durant 
tot el matí en I'XI Trobada de Puntaires, 

distribu"ides pel carrer Major i les places 
Parroquial i Sant Agustí. A més de diferents llocs 
on adquirir eines i materials relacionats amb la 
labor deis boixets, va haver-hi una mostra de 
treballs realitzats per les puntaires de Vinaros. 
El col ·lectiu de puntaires acull unes 60 persones 
que durant l'any exerceixen la seua afició en 

els cursos del Consell Municipal d'FPA, o en 
diferents grups. Des de la tardor a la primavera, 
acudeixen sovint a les trobades que es realitzen 
en tot el territori. 
També va haver-hi actuacions folkloriques a carrec 
del grup Les Cama raes i el grup de dolc;aina i tabal 
de la Colla de Na nos i Gegants de Vi na ros. 

A la trabada de puntaires va acudir la delegació de Rio Cuarto, present aquests dies de celebració de la Carta de Pob/ament, que encap¡;ala l'intendent Juan Jure, acompanyat 

pe/ sotssecretari de Govern, Osva/do Córdoba; el secretari d'Extensió de la Universitat Nacional de Río Cuarto, Ricardo Roig, i la directora executiva de la Fundació Cervantes, 
Patricia Cucco 

Concert 
~auditori va acollir el concert de La Alianza, dirigida per José Ramón 
Renovell. La banda va interpretar el pasdoble Fiesta popular de Juan 
Manuel Merlos, Coplas de mi tierra de Manuel Pala u, La tempranito de G 
Jiménez, i La leyenda del beso de Soutullo i Vert. El concert va finalitzar 
amb I'Himne de Vinarós i amb el públic que omplia l'auditori dret. 
~auditori també va acollir un concert de piano i flauta a carrec de Cristina 
Granero i Laia Armengol. 

JOVE ORQUESTRA DE 
L'ESCOLA DE MÚSICA 

DE LA SOCIETAT 
MUSICAL LA ALIANZA 

AUDITOR! MUNICIPAL 
V. AIGUALS D'IZCO 
Concert Carta de 

Poblament 

Diumenge, 

3 d'octubre 
a les 12.00 hores 

lntrodutione Seconda Tomaso Albinoni 
Prelude 

• Allemanda 
• Corrente 
• Sarabanda 

Can¡;oneta (Pera violí solista i corda) Joaquín Rodrigo 
Violí solista: Ana Falcó Saez 
La muerte de Ase Eduard Grieg 
Chaconne (The Fairy Queen) Henry Purcell 
Suite of the day Hilary Burgoyne 

1 . Morning: Up and doing 
2 . Lunchtime: Stroll 
3 . Afternoon: At the Fairground 
4 . T.V. time: The Spy Serial 
5 . Evining: At the disco 

Dtor.: José Ramón Renovell Renovell 
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un gran llibfe 
compilen tot el IV Centenari de l.a relíquia 
Tres audiovisuals • 

1 

Portada del /l ibre de! IV Centenari 

Emifl Fono/losa 

A les biblioteques vinarossenques figurara des 
d'ara en un lloc preferent un vídeo-llibre que amb 
tres CD i un volum d'una gran mida i impressió 
de luxe acaba de llanc;:ar Editorial Antinea, sota el 
patrocini deis tres copatrons de la celebració del 
IV Centenari de !'arribada de la relíquia de sant 
Sebastián a Vi na ros. 
El que sens dubte suposa un deis majors esforc;:os 
editorials a Vinares i comarca deis últims anys, 
es va presentar a l'auditori municipal amb 
l'assistencia del bisbe de Tortosa Xavier Salinas, 
els maxims representants deis copatrons, és a 
dir, !'alcalde Jordi Romeu, el president de Caixa 
Vinares Manuel Molinos i el sacerdot Emili Vinaixa, 
i la delegació de la ciutat argentina agermanada 
amb Vinares Río Cuarto, que ha estat present en 
els actes de la carta de poblament. 
L'arxiver municipal, Xavier Palomo, va donar 
detalls del que suposa aquesta creació editorial 

Presenta ció. El /libre va ser presentat a l'auditori municipal, amb l'assistencia del bis be de Tortas a Xavier Salinas, i els 
representan ts deis patrons, /'alcalde Jordi Romeu, el president de Caixa Vinaros Manuel Molinos i e! sacerdot Emili Vinaixa 

de gran valor en la qual apareix la relació deis 
560 vinarossencs que hi han volgut deixar el seu 
nom immortalitzat. "Ha sigut el centenari més 
mediatic de tota la historia'; va dir, afegint que ha 
sigut complicat convertir-ha tot en un volum. Al 
llarg de 223 pagines, de gran grandaria, apareix 
un total de 303 fotografies, de 1 O fotografs 
professionals, 18 aficionats i 7 fotoperiodistes, 13 
textos d'altres persones vinculades al centenari i 
15 textos de periodistes i corresponsals. El !libre 
pesa 1.297 grams i té 6.913 centímetres lineals 
de paper, com a dades curioses també citats per 
Palomo. Esta organitzat en 13 capítols, ordenats 
cronologicament, a més d'un proleg i un epíleg. En 
els tres CD, hi ha més de vuit hores de filmacions. 
La confecció del !libre ha sigut coordinada pel 
regidor Javier Balada. 
Salinas va destacar l'esforc;: realitzat per a aquesta 
especial edició, lloant que es tracta d'una obra de 

tots. Vinaixa va aprofitar perdonar a conéixer que 
s'ha enquadernat en un volum els 14 números 
que es van editar mensualment d'una revista 
dedicada a recollir tot el relatiu al centenari. 
Romeu va ter especial emfasi en l"'impressionant" 
treball realitzat a !'editorial i també va anunciar 
que abans de finals d'any encara hi haura altres 
actes del Quart Centenari. Per la seua banda, 
Molinos va considerar que el vídeo-llibre ser
vira de pont per al futur. L'editor Pablo Castell 
va destacar que es recullen imatges de tots els 
fotografs de la ciutat i va resultar molt compli~ 
cat seleccionar-les perla seua gran qualitat i que 
els CD són un resum de filmacions de les tres 
televisions comarcals, Canal 56, RTV Ulldecona 
i Localia-Cadena Ser. A més, va anunciar ja una 
proxima segona edició, on podran incorporar-se 
els noms de les persones que ho desitgen a par
tir d'ara. 

Ja es pot 
arreplegar el 
llibre als llocs 
on es va ter la 

subscripció 

21 t 
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Premi. Sebastián Casanova, sos té el premi Grinyó Bailes ter al costat de la regidora de Cultura, Maria Dolores 
Mira/les i /'alcalde, Jordi Romeu 

X.Fiores 

El director de Caixa Vinaros, Sebastián 
Casanova Marmaña, va rebre dimecres la 
menció especial Grinyó Ballester al saló 
de sessions del consistori en el día del 769 
aniversari de l'atorgament de la Carta de 
Poblament. L'ajunta.rnent, de manera unimim, 
reconeix així el treball de Casanova per la 
recuperació del patrimoni etnologic, les 
festes i les tradicions de Vinaros, destacant la 
restauració de les festes de Sant Antoni Abad 
i de Sant Jaume, en la partida deis Boverals. 
També s'ha valorat el seu treball constant 
per donar suport als artistes i creadors 
vinarossencs i per garantir la salvaguarda 
del patrimoni ru~al. Casanova ha difós 
audiovisuals etnológics referents a activitats 
ramaderes, agrícoles, pesqueres i comercials 
tradicionals de Vinaros. 
L'acte es va iniciar a les 19.30 hores, i després 
de !'entrada al saló de plens es va donar 
pas a la lectura del Manifest de la Carta de 
Poblament 201 O, a carrec d'Eioi Mi ralles. 
L'alcalde, Jordi Romeu, va destacar el paper 
"silenciós" i el treball constant de Casanova, 

del qual va dir que ha permés que Vinaros 
"continue disfrutant de les seues arrels 
pensant en projectes de futur': 
Després de !'entrega del guardó, feta pel 
primer edil, Jordi Romeu, Sebastián Casanova 
va iniciar el seu discurs agraint la menció i 
tenint un sentit record i dedicant la menció al 
que va ser el se u professor, Agusti Comes, mort 
aquesta mateixa semana, de qui va destacar
ne "la seua superació constant i la seua 
voluntat de ferro de la qual ens va impregnar': 
També va destacar que la menció no hagués 
sigut possible sen se la col·laboració de moltes 
persones de Vinaros, "que s'han bolcat per 
rescatar les costums i tradicions del poble': 
Casanova, que es va emocionar durant el seu 
parlament, va agrair el suport incondicional 
de la seua familia, i en especial de la seua 
dona, finalitzant el seu discurs proposant 
fer un centre cultural a l'edifici del mercat 
i pregant als diferents grups polítics que 
primen els interessos del poble als de partit i 
unisquen esfor~os a l'hora d'aconseguir coses 
pera Vinaros. 

Moments descrits per Sebastián Casanova 

2 octubre 201 O 

Sebastián Casanova, 

Grinyó 
Ballester 

Ambla família. El XI Grinyó Ballester, ambla seua família, a qui va 
agrair el seu incondicional suport 

Casanova, amb /'alcalde, Jordi Romeu, i la delegació de Rio Cuarto que va 
estar presenten l'acte d'entrega del guardó 

A la foneria Paccard, on es va fabricar la 
campana Salvador. "Una de les alegries més 
grans, un deis meus empenys· 

A la casa Membrillera amb Peiró i Labordeta 
"Em quedo amb una frase de Labordeta: 'soy un hombre sin 
más: Es el que jo també sóc' 

En record de Vicente Mi ralles. 
"Un acte especialment emotiu· 

Donació de Joaquín Simó. 
"El seu arxiu fo tografic és molt 
important peral poble' 
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2 oct.ubre 2010 

Sebastián Casanova, 
Grinyó Ballester 
2010 

X.Fiores 

"Agustí Comes em va 
transmetre la importancia 
de l'esfor~ i la constancia" 

Sebastián Casanova, abans d'encarar el 
comí de foc, durant els actes del /V Centenari 

Nascut el 18 de febrer de 1951, Sebastián Casanova va iniciar els seus estudis al Grupo Sant Sebastia, 

passant després a !'Academia Vidal i més tard al Liceo Quijote, on el mestre Agustí Comes va ser una 

gran influencia de futur. En acabar va estudiar magisteri, 'Túnica carrera que es podía fer per lliure 

a la meua época". Des deis 13 anys va comen~ar a treballar com a comptable, passant per diferents 

empreses de la ciutat, i va ser mentre preparava oposicions quan va rebre !'oferta d 'entrar a treballar 

a Caixa Vinaros. Era l'any 1974. Des d'aleshores, no només no s'ha desvinculat de l'entitat, sinó que ha 

participat i viscut el seu creixement amb l'orgull d'un vinarossenc de soca-rel. La constitució d'una 

fundació a través de la qual poder invertir els beneficis de l'entitat financera en Vinaros és una de les 

coses de que I'Aie Vinarossenc 201 O se'n sent orgullós. 

e om a director de Caixa Vinaros, estas acostumat a atorgar o 
entregar distincions. Com t'has pres aquest reconeixement de 
I'Ajuntament? 

Per mi, aquesta menció especial· és un reconeixement a tot alió que 
s'ha fet i que ha sigut possible grades a la implicació de moltíssima gent. Vull 
remarcar-ha, perque realment és així. És un premi a moltíssimes persones que, 
alllarg del temps, han mantingut les tradicions i vull compartir-lo amb tots ells. 

Ens ha deixat Agustí Comes. Quina relació vas tindre amb ell? 
Per mi és una gran perdua. Vaig conéixer Agustí Comes als 11 anys, i va ser 
el meu mestre fins als 16, quan vaig comen~ar a estudiar magisteri. Els meus 
fills també han estudiat al Liceo Quijote, així que practicament tata la meua 
vida ha estat vinculada a ell. Quan vam iniciar el cicle de Curtmetratges vam 
pensar en ell per posar-li el nom del cicle, com a fundador del Cine Club als 
anys seixanta. Quant a la primera setmana cultural que es va fer a Vinaros als 
anys setanta, ell en va ser el cervell a l'hora de muntar-la. Les seues idees i el 
seu sentiment em van marcar molt, sobretot el seu esperit de llibertat que va 
'portar' de la seua estada a Fran~a i que et donava una idea d'allo que es podía 
viure llavors fora de les nostres fronteres. 

Com era el seu caracter? 
Agustí tenia un caracter molt fort, perque ell ho hallia fet tot a través de 
l'esfon; i la constancia, i ell el que volia era veure esfor~ personal, i per aixo 
sempre exigía a tothom el maxim. Avui dia mol.ts alumnes no acaben la 
materia d'un llibre per falta de temps. Nosaltres l'acabavem tres vegades 
durant el curs, sempre intentant implicar-te en la mat~ria, a. copia d'esfor~ de 
fer les coses. Ha tingut sempre una voluntat de ferro que fa que t'impregnes 
d'aquesta manera de ser. 

Estas satisfet de la resposta de la gent i deis actes de celebració del IV 
Centenari? 

Moltíssim. El poble es va abocar en aquest IV Centenari, mostrant l'esperit del 
vinarossenc, que és capa~ de fer alió que siga. Hem comentat moltes vegades, 
precisament amb Agustí Comes, que els vinarossencs som capa~os de fer el 
que siga. 1 ell ho resumía d'una manera molt expressiva: "Si cal traslladar el 
campanar a !'ermita, tots ens tirarem de cap i portarem el campanar fins allí. 
Pero si ens deixem una pedra, aquella pedra estara allí de per vida, ningú no la 
hi pujara'; deia. Tot Vi na ros es va bolear en els actes del IV Centenari. Per mi, va 
ser una celebració espectacular, molt bonica, superant qualsevol precederít. 
La constancia grafica i audiovisual quedara pera la posteritat. 

Caixa Vi na ros esta present en molts deis grans projectes de la ciutat. Deis 
que fins ara s'han fet realitat, de quin n'estas més orgullós? 
Del que més satisfet puc estar és de la creació de la Fundació, pel fet que a 
través d'ella, una entitat financera local reverteix els beneficis en el poble. 

Quan es continuaran els treballs de restauració interior de l'arxiprestal? 
La Fundació Marc Volsanyes va demanar un pressupost per restaurar la 
nau central, pero era massa elevat. Ara, d'una banda, es demanaran més 
pressupostos, pero, de l'altra, seria molt important que s'incloguera la 
restauració en la fundació La Llum de les lmatges de la Generalitat, ja que 
!'última vega da, Vi na ros es va quedar fora de les se u es actuacions. 

Com ha afectat la crisi economica actual a una entitat com Caixa Vinaros i 
en quina situació podem dir que es troba? 
La crisi afecta a tothom i també Caixa Vinaros, pero tot i la crisi continuem 
creixent. El fet de no haver intervingut en grans promocions immobiliaries com 
ha passat en altres bancs i caixes, ha fet que estiguem més tranquils que altres 
entitats i que no tinguem problemes ni quant a liquiditat ni quant a recursos. 

Cinema, cultura, recuperació i arxiu de tradicions, pero també inversions 
en recuperació del patrimoni i un llarg etcétera. De quina manera 
s'escullen les inversions que la Fundació destina a qualsevol ambit de la 
ciutat? 
Caixa Vinaros genera els beneficis i els destina a la Fundació a través del fons 
d'educació i obra social. És el consell de la Caixa Vinaros i la Fundació qui 
decideix, a mesura que es presenten els projectes dins de la Fundació. 

Recuperar en un audiovisual els oficis tradicionals de Vinaros, quina 
importancia tindra d'aquí a cent anys? 
Els oficis tradicionals estan desapareixent totalment.lla nostra idea era deixar 
constancia audiovisual de tot alió que tradicionalment es feia a Vinaros, i 
queden pendents per gravar algunes coses més. 

Quin projecte t'agradaria fer realitat en un futur? 
Cree que s'esta perdent l'oportunitat de fer del mercat un gran centre cultural 
al centre de la ciutat, en companyia de l'auditori actual. Donaría igualment 
vida al comer~ local perque seria un referent comarcal i cree que podría ser 
un projecte emblematic per a Vinares." Pensant en el Vinares del futur, cree 
que el mercat municipal s'hauria de despla~ar a un lloc més centric del terme 
municipal i on estigués millar comunicat. 

Pou de !'ermita. "Una de les coses més 
importants que s'han fet. taigua és vida" 

La restauració de l'absis de 
I'Arxiprestal. "Ha quedat molt bé, 
pero és una !las tima que no estigue 
tata l'església restaurada" 

Oonació del piano de Caries Santos a la Casa 
Membrillera. "Un moment historie" 



Angelini, amb /'alcalde, Jordi 

Romeu, el bisbe Xavier Salinas 
i mossén Emili Vinaixa. tartista 

també ens mostra la seua 

visió de Vinarós en algunes 
aquaref.les recentment creades 

Les aquarel·les 
de l'artista de Río 
Cuarto Eduardo 
An-gelini, a l'auditori 

_ La presentació del llibre dedicat al IV Centenari a l'auditori 
municipal va servir també pera inaugurar l'exposició "Desde 
Río Cuarto acuarelas de Eduardo Angel ini'; d'aquest artista 
plastic de Río Cuarto. Present en la inauguració juntament 
amb la delegació de Río Cuarto que aquests dies ens ha 
visitat, Angelini ens presenta una mostra en la qual poden 
veure's paisatges i edificis d'aquesta ciutat argentina i també 
de Vinaros. ~artista va revelar que aquests dies de visita en 
la ciutat ha tingut temps per visitar llocs emblematics com 
!'ermita i plasmar-los en aquarel·les que també conformen 
aquesta exposició, oferint, com ell va dir, "la visió riocuartense 
de llocs de Vi na ros'~ 

L'acte va comptar amb la presencia del primer regidor, 
Jordi Romeu, i del bisbe de Tortosa, Xavier Salinas, a més de 
diferents membres del consistori. 
~exposició podra visitar-se fins al proxim 1 O d'octubre. 

Te Deum 
Després de 1' entrega del 
Grlnyó Ballester a Sebastián 
Casanova, es va celebrar el Te 
Deum a l'esglesia Arxiprestal 

Pastís 
Després del Te Deum es va 
procedlr a celebrar el 769 
anlversari amb un gran pastfs 
fet pel gremi de pastlssers 
del qual es van repartir 1500 
racions, sent la reina i dames 
de les festes les encarregades 
de repartir-lo. 

octubre 201 O 
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CULTURA 

Emili Fonollosa, IV Premi de Periodisme Manuel Foguet que atorga A mies de Vinaros 
X.Fiores 

La Associació Cultural Amics de 
Vinaros ha atorgat el IV Premi de 
Periodisme Manuel Foguet a Emili 
Fonollosa, creador i administrador 
de la que va ser la primera web 
d'informació comarcal a la Comuni
tat Valenciana, Vinarós.News, apare
guda fa quasi 14 anys i que encara 
perviu malgrat l'abundant oferta 
informativa tant en quantitat com 
en qualitat que hi ha en aquests mo
ments al Maestrat. 
En el marc del sopar de lluna plena, 
celebrat al pati de quadrilles de la 
centenaria pla<;a de bous, el president 
de l'associació, José Luis Pascual, 
va lliurar la distinció en forma d'un 
socarrat, técnica artesanal de l'edat 
mitjana, creat per !'artista valenciana 
Concha Jimeno. Fonollosa va iniciar 
aquesta experiencia a finals de 1996, 
quan Internet encara comen<;ava a 
caminar i gracies a la col ·laboració 
de tres joves vinarossencs, Víctor 
Casajuana, Miguel Ángel Salom 
i Benjamín Miralles. Fonollosa va 
voler fer extensiu el premi a tots i 
cadascun deis que han col ·laborat i 
col·laboren per fer possible aquesta 
web informativa, valorant que es fa 

de forma altruista. Així mateix, va 
destacar que en aquests moments 
els seus resums per correu electronic 
arriben ja a més de 4.300 persones 
de més de 30 pa"lsos. 
Entre els assistents, cal destacar el 
prestigiós socioleg catala Sebastia 
Serrano i regidors de diversos grups 
polítics del consistori. L'acte i el 
sopar van quedar emmarcats en el 
segon centenari de !'entrada de les 
tropes franceses a Vinaros. Així, es va 
iniciar amb la lectura d'un passatge 
de la Historia de Vinarós de Borrás 
Jarque on es narra el saqueig que va 
patir la ciutat i el guitarrista Manolo 
Carrasco, en substitució d'lsabel 
Agut, que va tindre un contratemps, 
va tocar un resum de peces de 
l'epoca com El setge de Saragossa. 
A més, el sopar va consistir en un 
menú francés, dissenyat pel popular 
restaurador Juanjo Roda i servit pel 
no menys conegut Rafello Cristalero. 
Va haver-hi també la lectura d'un 
poema d'Encarna Fontanet, també 
vinculat a aquesta celebració. 

Nit de la Cultura 
D'altra banda, Pascual va anunciar 

Emili Fono/losa, en el moment de rebre el premi de mans 
del president de l'entitat, José Luis Pascual 

que el 26 de novembre tindra lloc 
la Nit de la Cultura Vinarossenca, 
en la qual es lliuraran els premis 
literari i artístic convocats per Amics 
de Vinares. Més de 50 obres de 
diversos pa·isos s'han presentat al 
premi d'aquarel·la. Hi ha en total 56 
aquarel ·les especialment d'Espanya i 

América, destacant-ne la vintena que 
ha arribat des de Mexic. 
D'altra banda, el premi de literatura 
Wenceslao Ayguals de lzco ha 
comptat amb una participació de 
26 obres, procedents d'Espanya, 
!'Argentina, Mexic, Israel, els Estats 
Units, entre altres llocs. 

La 'Materia focal' d'Eikin, a la Casa Membrillera 

Redacció 

Fins al proxim 7 de novembre, a la seu de la Fundació Caixa Vinares, la Casa Membrillera, 
es podra visitar l'exposició d'Emilio Echeverri Elkin titulada "Materia focal'~ Nascut en 
1971 a Colombia, Elkin va comen<;ar a pintar per expressar els seus sentiments. Ha sigut 
seleccionat en diverses ocasions pera exposar els seus dibuixos en la Fira de la Ciencia i 
la Tecnologia que organitza la Universitat de Medellín. La mostra de la Casa Membrillera, 
realitzada en llapis, va ser inaugurada el passat 23 de setembre. 

PROGRAMA Dissabte 2 d'octubre de 2010 

Vinaros, 1710-2010 
Acte commemoratiu deis 300 anys de la Guerra de Successió 
Dissabte, 2 d ' octubre de 201 O 

11 h. P<;. del Mercat. Visita guiada pel Vi na ros del segle XVIII 
12 h. Auditori (pi. del Mercat). Acte commemoratiu. 
lntervencions de: 

L'any 171 O, la Guerra de Successió es mostrava favorable a Caries lll, que va recuperar una part 
d' Aragó, va entrar a Saragossa i fins i tot, per segona vegada, va ocupar Madrid. En aquest context, 
el rei va voler recuperar també Valencia, ocupada perles trapes borbOniques de Felip V després de 
la derrota d' Al mansa. 1 així, 1 'octubre de 171 O, 1 'exercit austracista va entrar a Vi na ros i va resta
bl ir-hi el domini de Caries III, i amb ell els Furs i les lleis anteriors a la Nova Planta, fins el mes de 
febrer de 1711 , quan les noves circumstirncies bel ·liques els van obligar a retirar-se. 

FEDERAClÓ LLULL 
., • • 2!:!!!!!." ,._ __ ,.._ 

Sr. Xavier Palomo, historiador, Sr. Jau me Mateu, president 
d'Obra Cultural Balear, Sra. M u riel Casals, presidenta 
d'Omnium Cultural, Sr. Eliseu Climent, president d'Acció 
Cultural del País Valencia, ll·lm. Sr. Jordi Romeu, alcalde de 
Vinares 
Actuació del grup de música de cambra A Piacere 
14 h. Dinar de germanor amb productes de la comarca 
17 h. Av. I'Atlantic. Cercavila amb gegants de Vinaros i 
Benicarló i Esbart Dansaire de la Rapita 
18 h. PI. de I'Ajuntament. Arribada de la Flama del 
Correllengua i lectura del Manifest. Trobada de dol<;ainers i 
tabaleters organitzada pel Ball de Di monis de Vi na ros. 
Hi intervindran grups de Tortosa, Ulldecona, Bot, Benicarló 
i Vi na ros 



CULTURA 

El Centro Aragonés inició el curso de actividades con 
una magnífica excursión 

Centro Aragonés de Vinarós 

El Centro Aragonés de Vinaros organizó y llevó a 
cabo con éxito un viaje por la ruta del Cister con 
interesantes visitas a los monasterios de Poblet 
y Santes Creus, en el interior de la provincia de 
Tarragona. En la población de Montblanc, el 

1 ..... 

numeroso grupo degustó un apetitoso menú. La 
jornada se disfrutó una vez más en medio de un 
ambiente de alegría y hermandad. 
A esta actividad en el inicio de curso se sumará 
seguidamente la celebración de las fiestas del Pilar. 
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PESCA 

Marineros del bou clasificando sus extracciones sobre cubierta 

Semana y mar tranquilos 
Comenzó este periodo semanal con la firme amenaza de la huelga general para el 29-S, pero que 
a la postre no fue secundada por los pescadores. 
Bien sabido es que para el sector pesquero las huelgas de un día les afectan dos, pues como 
los camiones tienen que llevarlo a los grandes mercados de las capitales españolas, mientras 
transportan el pescado del día anterior, les coge de parada el mismo día de la huelga, al comenzar 
ésta a las 12 h de la noche, así que de intentarlo no llegarían a destino. De manera que no salen. 
Luego ocurre que el mismo día de huelga hasta que no sean las 24 h está la sospecha de no poder 
circular, por lo que tienen que salir más tarde y posiblemente llegarán también más tarde, o sea, 
que para los pescadores son dos jornadas de cotizaciones más aún a la baja. 
La pesca en general resultó normal. Sopló un poco de mistral que todos los barcos de las distintas 
modalidades llegaron a soportar y por lo tanto a faenar. 
La pesquería de arrastre desembarcó a diario poco langostino a 45 €/kg, calamar de 8 a 20 (según 
calidad), pescadilla de 4 a 9, miseria a 9, s. punxa a 1 O, salmonete a 5, caracol a 1 O, rape de 3 a 7, 
peluda a 6, pulpo roquero de 3 a 5, galera de 2 a 4, caballa, mó/lera y burros de 2 a 3, pulpo blanco 
y rubios de 1 a 2, jurel. cintas, cangrejo y morralla de 1 a 3. 
El lunes a pesar del viento, entre cuatro traíñas del cerco pillaron 350 cajas de sardina mediana a 
1 O €/caja (12 kg) y 50 cajas de doradas de 8 a 16 €/kg. El martes cinco /lums atraparon 200 cajas de 
boquerón a 40 €/caja y 100 cajas de letxa a 7 €/kg, 100 de jurela a 2 y 50 de lisa a 1. Y el miércoles 
entre 12 barcas capturaron 1.000 cajas de seitó hasta 44. La procedencia era. cuatro de Vinarós, 
una de Adra, una de Borriana y el resto del Grau de Castelló. 
Las barquitas de los artes menores, ahora los trasmalleros van en busca de lenguados. Se valoran 
alrededor de 16 €/kg, sepia a 1 O, el palaí y tigre a 9. Otros llevan pagel de 4 a 12 y corva a 3. El 
xarcier del gran fondo subastó poca langosta a 40, bogavante a 20, pargo y gallineta a 15, raya a 
3 y mamona a 4. 
Un marrajero de Blanes vino de pescar en alta mar, con este arte de anzuelos y desembarcó pez 
espada a 1 O €/kg, bacoreta a 3 y /lampuga a 4. 
Y dos palangreros, también pescaron con anzuelo cerca del litoral lubina a 22 €/kg, sargo a 9 y 
congrio a 1. 

Nasa gambera 
Las nasas son aparejos de pesca pasiva, diseñados a modo de trampa, para hacer una entrada fácil 
y una salida difícil. Suelen ser de forma de jaula. Estaban hechas con materiales naturales como de 
mimbre, caña o junco, realizadas a mano por los mismo pescadores. 
Parece un recipiente redondeado con un único acceso en forma de embudo. Se atrae a la presa, 
en este caso la gamba con cebo en su interior para que entre a comer. Posee otro agujero con 
tapadera para que los pescadores puedan extraer las gambas. 
Su tamaño ronda los 50 centímetros de diametro. Últimamente, se construyen con materiales 
artificiales como el plástico y el alambre. Se calan fondeadas en fila sobre diversos fondos, según 
la clase de gamba que se quiera pescar y se balizan para volver a recogerlas. 
En nuestro puerto, en la actualidad, ya ninguna embarcación se dedica a ello. O sea, que es una 
pesquera selectiva antigua que se ha perdido. 
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Futbol y dtletismo 
contmuan en la brecha 

La pasada semana deportiva, el fútbol 
volvió a ser el gran protagonista con la 
magnífica victoria conseguida por el 
Vinarós C.F. por 0-3 en el feudo del C.F. 
Catí que también es un rival directo en 
la lucha por el título. Los jugadores que 
prepara Santi Forner bordaron un gran 
juego de conjunto y depurada técnica 
que ahogó a un rival que no tuvo 
ninguna opción y que acabó desquiciado 
y sin recursos ante la extraordinaria 
exhibición langostinera. 
La segunda buena noticia de la semana 
nos la proporcionó el atletismo con la 
brillante carrera realizada por el atleta 
local Remigio Querallbáñez al conseguir 
con todo merecimiento el segundo 
puesto en la carrera de montaña 
disputada en La Vall d'Uixó valedera para 
la Copa de España. Hay que destacar que 
Remigio ha quedado finalmente en 4° 
lugar de la Copa de España de carreras 
de montaña absoluto. 
Enhorabuena a todos por los éxitos 
logrados para el deporte local. 

DI A: DISSABTE, 02.10.201 O 
HORA LLOC 

10.00 PISTA PARQUET 

HORA LLOC 
16.30 PISTA PARQUET 

DI A: DIUMENGE, 03.10.2010 
HORA LLOC 

17.00 PISTA PARQUET 

19.00 PISTA PARQUET 

OlA: OISSABTE, 02.10.201 O 
HORA LLOC 

11.00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA 

11.00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA 

17.00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA 

OlA: OIUMENGE 03.10 .2010 
HORA LLOC 

15.30 ESTADI 

({~~* ·- -HORA LLOC 
10.00 CIUTAT ESP-CAMP 3 

11.00 CIUTAT ESP-CAMP 3 

12.00 CIUTAT ESP-CAMP 3 
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BOXA. Club Deportivo 8 Onzas de Vi na ros 

Pascual Fontanet debuta 
en Guinea Ecuatorial 

El púgil local Pascual Pos Fontanet realizará 
su debut internacional en Guinea Ecuatorial. 
Será contra el peligroso ecuatoriano Carlos 
Caicena, con un gran récord de 4 peleas, todas 
ganadas por KO. Pases campeón de España en 
la modalidad de boxeo olímpico. Esta pelea 
será en modalidad profesional. 
Fotos: Compañeros del Club 8 Onzas. "Pas 
junto a su entrenador y director del Club Osear 
Peña. El boxeador profesional Pas Fontanet. 

CICLISME. Unió Ciclista Vi na ros 

Gala del Ciclismo de la Comunitat Valenciana 

PAVELLÓ POLIESPORTIU 
ESPORT CATEGORIA 

BASQUET AMB CADIRA DE RODES 

ESPORT CATEGORIA 
FUTBOLSALA SENIOR MASC. 

PAVELLÓ POLIESPORTIU 
ESPORT CATEGORIA 

BASQUET SENIOR MASC. 

BASQUET SENIOR FEMENI 

ESTADI 
E SPORT CATEGORJA 
FUTBOL BASE 

FUTBOL BASE 

FUTBOL JUVENIL A 

ESTADI 
ESPORT CATEGORIA 
FUTBOL BASE 

¡ :,_, .~~ 
ESPORT CATEGORIA 
FUTBOL PREBENJAMINA 

FUTBOL BENJAMINA 

FUTBOL ALEVINA 

La sexta edición de la Gala del Ciclismo de la Comunitat 
Valenciana, celebrada este pasado domingo 26 de 
septiembre en el paseo de La Alameda de Valencia, fue 
éxito de participación y organización y fue un año más 
el punto de reunión de todo el cicl ismo autonómico. 
El acto consistió en la V Marcha Ciudad de Valencia y 
también en distintas carreras para las categorías de 
cadetes, féminas, infantiles, alevines, principiantes, 
promesas, seniors y los másters desde los 30 a los 60 años. 
Vinarós estuvo representado por la Unió Ciclista 
Vinarós y algunos de sus corredores de distintas 
categorías como Eduardo Belenguery Rafael Martorell, 
en cicloturismo, y Joan Castell y Raúl Casanova, en 
escuelas de ciclismo, y Milián, en categoría cadete. 

PARTIT 
ENTRENAMENTS BAMESAD 

PARTIT 
LLANGOSTI DE VINARÓS FS- FICXA ALZIRA FS 

PARTIT 
CLUB BASQUET VINARÓS SERVOL-SUGESA PTO SAGUNTO 

CLUB BÁSQUET VINARÓS SERVOL-RIBA ROJA CAMP DE TÚRIA 

PARTIT 
ESCOLAFUTBOLBASE-

ESCOLAFUTBOLBASE-

VINARÓS CF A- U.D . PUCOL A 

PARTIT 
PRESENTACIÓ ESCOLA DE FUTBOL BASE VINARÓS C.F. 

~.-~: ,..~~~-'mi'.· -. ::::~~~!' ••• ; .• 7 ... ~> , .. ·.~:. 

PARTIT 

FUTUR 09-

FUTUR 09-

FUTUR 09-



Rafa Marcos 

SE. mand ( >rnpl td 

Dos partidos, dos victorias, más no se puede pedir ya 
que vienen acompañadas de buen juego y goles. Pero 
esto no es todo ya que se complementa con el respeto 
al contrario, trabajando día a día, y saltando al terreno 
de juego con concentración y motivación. Luego en 
el campo puede salir mejor o peor, pero con estos 
ingredientes junto a la calidad individual y colectiva hay 
mucho ganado y los resultados, que es lo que interesa, 
llegan. Importante será seguir por el mismo camino y 
no caer en el error de pensar que este domingo y este 
partido se gana con la gorra. 
Si en el primer partido se tenían 8 bajas y era el debut 
con todo lo que ello lleva consigo, el desplazamiento a 
Catí no era fácil. Los del Santa Ana habían perdido el día 
del debut en el Javier Marquina. Quien lea las crónicas 
del partido, pensará que fue fácil, pero de eso nada, sólo 
hay que ver el plantel que ha confeccionado el Catí con 
jugadores de renombre y prestigio que han militado en 
categorías más altas. En la pretemporada nos ganaron y 
eso se tiene que tener en cuenta auque luego no tenga 
nada que ver entre el amistoso de preparación ni el 
oficial de liga. 
Mañana domingo hay una buena oportunidad para 
confirmar el liderato si se sigue por el mismo camino. El 
San Pedro Bes un plantel joven y como vulgarmente se 
dice habrá que correr mucho. En la jornada inaugural se 
deshicieron del Catí y en su desplazamiento a Benicarló 
caían por un ajustado 2 - l. Por lo tanto no hay que 
fiarse ni despistarse. El partido como es habitual en el 
Grau, se juega por la mañana a partir de las 11 :30. 
En Catí jugaron sus primeros minutos esta temporada 
Alex, Christian, Marcos y José Ángel, ausentes en el 
primer partido junto a varios compañeros que aún 
siguen de baja. Esperemos que Santi tenga pronto 
a todos los jugadores disponibles y que se rompa la 
cabeza para confeccionar el once y la convocatoria 
como cada año pero esta vez porque tiene mucho 
y bueno para elegir y no por tener un plantel muy 
corto como la campaña anterior en la que formar una 
convocatoria era toda una odisea. 
El juvenil A conseguía la primera victoria de la 
temporada frente a La Creu - La Pobla de Farnals por 
5 - 1 y de este modo dejaba atrás la derrota del debut 
en Sagunto. La claridad del marcador deja claro que fue 
el claro dominador del partido, desplegando un juego 
completo. Este domingo en idéntico horario que los 
mayores, reciben al Puc;ol. 
Por su parte, el juvenil B sigue con su preparación y 
conseguía vencer por 3- 1 al Utrillas turolense. Empieza 
su competición el próximo día 1 O por lo que aún le 
quedan unos días más de preparación. 
Finalmente, en la web de la Federación, cuando consultas 
los horarios de los partidos, sigue figurando la dirección 
del campo Cervol, pero en cuanto miras los partidos ya 
jugados sí aparece el estadio de la Ciudad Deportiva. 
Esto puede crea confusión ya que el año pasado cuando 
sacaba el coche de megafonía del Cervol para anunciar 
un partido, se presentaron unos coches de padres que 
buscaban donde jugaban sus hijos. Total, que mejor que 
explicárselo por lo complicado para la gente de fuera, lo 
que hice fue acompañarles hasta la Ciudad Deportiva. 
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FUTBOL. Primera Categoría Regional 

C.F. Catí: March, Carlos (Vicente), Raúl, lván 

(Adriá), Ismael, Mohedo, Jaro, Quique, Che m a, 

Eixarch y Héctor. 

Vi na ros C.F.: Peinado, Pedro Alberto (Aiex), Osear 

Seva, Wifredo, Potrimba, Marcos (José Angel), 

Ernesto, Espinosa, David Folch (Cristian) y Sergi 

(Víctor PI a) 

Goles: 0-1 Sergi, m in 24; 0-2 Pedro, m in 30; 0-3 

Víctor Pla, m in 50. 

Arbitro: Dirigió el encuentro el colegiado Cristian 

Peraire. Expulsó al local Cherna 

El prltner CUISO es para interesados en 
arbitrar ftllbol ~ se impartini 
el J6blldo 16 de- oaubM en la sala del 
(OMejo municipal de deportes (junto 
al plbellón). Este curso~ para tener 
ef NlWII 1 Jfbitrat de Mtbol americano 
y futbol.,. Es ~-para los socios 
del Club II'QJUnans y 30E para el resto 
de lntcnsados. Estaí'j Impartido por 
árbitros de la Comisión Técnica de 
Arbltros de f1ltbol Americano de Espafia. 
El segundo curso es para Interesados 
en aprender m6s sobre el futbol fltlg y 

HANDBOL. Club Balonmano Vi na ros 
Fin de semana perfecto 

Este pasado fin de semana se jugaron 
tres partidos de pretemporada . El equipo 
Cadete jugó en casa contra el Amposta y 
logró una brillante victoria por 29 a 25. 
Otro triunfo impresionante fue el logrado 
por el Juvenil del Vi na ros ante el Cambrils, 
disputando el torneo 1 Memorial Cambril 
de Balonmano, nuestro joven equipo 
logró un empate final a 31 goles, con 
un gol in extremis de nuestro joven y 
fantástico lateral Álex Guimera. 
Seguidamente, se tuvieron que lanzar 
penaltis para determinar el ganador del 
torneo y aquí salió nuestro porteo Carlos 
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Importante triunfo 
del Vinaros C.F. en Catí 

CJ.CATI VINAROS C.F. 

Portentoso encuentro el realizado 
por los jugadores que prepara Santi 
Forner barriendo del terreno de 
juego a uno de los rivales directos 
en la lucha por el título de liga de 
Primera Categoría Regional. 
Los locales no justificaron su 
potencial y presos de los nervios 
sucumbieron ante un equipo que se 
mostró superior en todo momento y 
que una vez más está demostrando 
que será uno de los más cualificados 
candidatos al ascenso. 

filtbol americano y er er 
entrenador. Se lmpartlni durante el 
saado 13 y domingo 14 de noviembre 
en las pistas de atletismo de Vlnaros. 
El coste será de 40 E y será impartido 
pot Altor Trabado, head coach de la 
Selección nacional de fútbol americano, 
y Altor Montesinos, ex jugador del 
equipo nacional y actual entrenador de 
Museros Bous. 
Para Inscripciones llamar a Vfctor 
Clsajuana 661915475 o enviar un 
correo a c~ronmons.es. 

Escura, que con dos paradas magníficas, 
logró que nos llevásemos el trofeo. 
Posteriormente, se jugó el partido 
estrella de la tarda que enfrentaba al 
Senior de Vinaros contra el Senior del 
Cambrils y que finalizó victoria para el 
Vinaros por 31 a 37, pero con un gran 
sabor de boca y la satisfacción de que se 
están haciendo las cosas bien y de que 
tenemos un equipo muy joven, pero a la 
vez muy bueno. 
Fin de la pretemporada, 5 victorias y O 
derrotas, buen balance para afrontar con 
optimismo este comienzo de liga. 



ATLETISME. Club Esportiu Aigües-Vinaros i Club de Triatlon Jiji-Jaja 

El Club Esportiu Aigües de Vinaros y el Club de 
Triatlon Jiji-Jaja participan en la triatlón de 
larga distancia en Mallorca 
~ 

El pasado sábado 18 de septiembre 
se celebró en S'Arenal en Mal lorca la 
1 Edición de ICAN Mallorca, triatlón 
de larga distancia que recorre 1,9 
km a nado, 90 km de ciclismo y 21 
km de carrera a pie. La prueba contó 
con la participación de 290 deportistas, 
16 de ellos profesionales, de los que 
concluyeron 247. 

Los mejores triatletas estuvieron 
presente en la línea de salida 
El ganador absoluto fue el corredor 
español de talla mundial Eneko Llanos, 
que empleó algo menos de 4h. 
Los triatletas de Vinaros participaron 
con gran éxito en la prueba y 
finalizaron con los siguientes 

resultados: 
Antonio Puchi Adell Reverter (Club 
Esportiu Aigües de Vi na ros) natación: 
35;29- bike: 2;26;47- carrera: 1 ;35;22. 
Posición general: 19 1 posición 
categoría: 7. Tiempo en meta 4;40:40 
Josep Pomana Antic de Ulldecona 
(Club Triatlon JiJi-JaJa ) natación: 
37;01 - bike: 2;46;53- carrera: 1 ;52;40. 
Posición general: 91 1 posición 
categoría: 16. Tiempo en meta 
5;21:14 
Marc Garcia Garcia de La Sénia (Club 
Triatlon JiJi-JaJa ) natación: 43;01 
- bike: 2;49;58 - carrera: 2;32;30. 
Posición general: 168 1 posición 
categoría: 81 . Tiempo en meta 
6;11 :31 

NATACIÓ. Club Natació Vi na ros-Cala Montero 

Travesía al Puerto de Barcelon 
El pasado 26 de septiembre se 
celebró como cada año la Travesía 
al Puerto de Barcelona participando 
Felipe Fonellosa y Albert Castañeda. 
A pesar de la categoría que había, 
acabó sacando un muy buen tiempo 
ya que participaron 800 nadadores 
y Albert Castañeda se llevó su 9° 
puesto. Enhorabuena Albert. 

Club Natació Vinaros- Cala Montero 
Es recorda a tots els socis que dema diumenge hi ha dinar de germanor al 
tentadero de la Peña Pan y Toros amb motiu de la presentación de tots els 
equips del club. A les 12 h es faran les fotos oficials. Es prega vindre ben 
pentinats i amb !'uniforme oficial. 

PAVELLÓ POLIESPORTIU DE VINAROS 

Diumenge 3 d'octubre 
a les 17.00 hores, primer partit de la temporada 

senior masculí primera zonal 
LOGO SUGESA PUERTO DE SAGUNTO 

LOGO C.B. VINAROS SERVOL 

A continuació, a les 19.00 hores també comencen la temporada les 
ca m piones 

senior femení autonomic 
LOGO RIBA-ROJA CAMP DE TÚRIA 

LOGO C.B. VINAROS SERVOL 

FUTBOL BASE. 
Escala Futbol Base 
Vi na ros C.F. 

Partidos 
interesantes 

La Escala Futbol Base Vinaros ha 
iniciado la temporada 2010-2011 
con una gran cantidad de niños. Un 
año más llevaremos el nombre de 
nuestra ciudad por toda la provincia 
de Castellón intentando dar buen 
ejemplo en todos los sentidos. 
Este fin de semana la escuela ya 
cuenta con dos citas importantes. 
La primera, el sábado 2, a las 20:00 
horas, en el salón de actos de la Caixa 
Rural, tendrá lugar la junta general 
ordinaria de la asociación de padres 
de la Escala Futbol Base Vinaros C.F. 
Y el domingo 3, a partir de las 15:30 
horas, en el nuevo estadio, habrá la 
presentación de los equipos de la 
Escala Futbol Base Vi na ros C.F. 
El pasado fin de semana se 
disputaron 13 partidos. Los 
resultados fueron los siguientes: 
Cadete a- Alcanar (6-1) 
Cadete B- Ulldecona (1 0-1) 
Cadete b- Tortosa Infantil A (4-0) 

2 octubre 2010 

Rapitenca -Infantil A() 
Infantil B- Rapitenca B (0-3) 
Alevín A- Benicarló A (7-6) 
Alevín B - Benicarló B (4-7) 
Benjamín A - La Sénia (11-2) 
Benjamín B- Alcanar (O-S) 
Benjamín C- Alcanar (7-0) 
Prebenjamín A- La Sénia (9-0) 
Prebenjamín B- Alcanar (2-1) 

Minibenjamines- Alcanar (partidazo) 

Hay que felicitar a todos los alumnos 
de la Escala Futbol Base Vi na ros C.F., 
ya que en este fin de semana se han 
visto partidos muy interesantes. 
Destacar el partidazo que ofrecieron 
los más pequeños de la escuela, 
los minibenjamines (nacidos 2005-
2006). Ellos se lo pasaron en grande. 
Todos los niños interesados en 
jugar en la Escala Futbol Base 
Vinaros C.F. pueden llamar a los 
teléfonos 639454222 o 615087912. 
También pueden encontrar la 
informació a la web del club, www. 
futbolbasevinaroscf.com. 

PESCA. C.PD. La Lubina 9° concurso pesca 
Siguiendo el orden que marca el 
calendario del campeonato social 
del Club de Pesca Deportiva La 
Lubina, se realizó en la costa norte, 
roquer, desde las 20:00 a las 02:00 
horas el pasado día 18 de septiembre 
el noveno concurso, en la modalidad 
de individual. Con una mala noche 
del estado de la mar y aún peor en el 
tema de capturas a la hora prevista, 
se dio por terminado el concurso y 
la jornada de pesca. Los ganadoras 
fueron los siguientes: 
1 o- José Antonio Queral 
2°- Juan Nogales 

3°- Sergio Bueno 

Pieza mayor peso: Jose Domingo 
Redó (carbal/ de 1.070 g) 
Dar la enhorabuena a los ganadores 
y agradecer la participación a todos 
los concursantes y emplazarles a 
todos para el próximo, también en la 
modalidad de individual. 

Se precisa gente que domine bien el ordenador, 
experiencia en mecanografía e.tc., que busca un 

trabajo adicional, dispone de un ordenador y adsl, 
con ganas de trabajar de su casa en el internet. 

Ofrecemos contrato laboral + S/S. 
Si está interesado póngase en contacto con nosotros: 

móvil 648 652 742 de 1 O a 19 h. 

-- 1 



1 

MONITOR 1 

MONITOR2 

MONITOR 3 

MONITOR4 

MONITOR 5 

MONITOR& 

MONITOR 7 

MONITOR S 

MONITOR 9 

MONITOR 10 

MONITOR 11 

MONITOR 12 

MONITOR 13 

MONITOR 14 

Les regidories de Benestar Social i Mediambient 
informen: 

TALLERES 

16.00-16. 5 
Manuel Foguet -
2° PRIM 
VALENCIANO 

• •••• ••••• • mee ....... . 
• ••• • 

mee 
GUIA DIDACTICA 

PARA EL PROFESORADO 
Segundo ciclo de EWcación Infantil 
y primer ciclo de EWcación Primaria 

.. . · ... \ mercurio .... -.:.: .. .... ..__ CHIQ =--



INICI DE CURSOS 

INICI CURS HORARI 

Dijous, dia 7 d'octubre GIMNÁSTICA DE MANTENIMENT A 9.30- 10.30 

Divendres, dia 8 d'octubre GIMNÁSTICA DE MANTENIMENT B 9.30- 10.30 

GIMNÁSTICA DE MANTENIMENT C 10.30- 11.30 

lla setmana vinent ... 

Dimecres, dia 13 d'octubre ENTRENAMENT DE LA MEMORIA- lniciació 10- 11.30 

GIMNÁSTICA DE MANTENIMENT - TONIFICACIÓ 15.30- 16.30 

GIMNÁSTICA DE MANTENIMENT D 17.30- 18.30 

GIMNÁSTICA DE MANTENIMENT E 18.30- 19.30 

Dijous, dia 14 d'octubre AERÓBIC 15.30- 16.30 

Encara queden places en els cursos Gimnastica de Manteniment (grup C) i Aerobic. 

L'Ajuntament informa: 

Regidoria de Benestar Social 
L'Equip Social Base informa: 

PROGRAMA ''NO ESTIGUES SOL PER NADAL'' 201 O 

Aquest programa té la intenció 
d'oferir companyia durant les festes 
nadalenques a les persones que viuen 
soles. Esta dirigit a persones grans 
valides, que viuen soles i no tenen 
possibilitat de passar els dies de Nadal 
en companya de familiars o amics. 
Dies d'estada: del 23 a 27 de desembre 
de 2010 

Lloc: Gandia (Valencia) 
Requisits: 
• Tindre la nacionalitat 

espanyola 
• Residir a la Comunitat Va
lenciana 
• Ser major de 65 anys, o 
ser pensionista d'invalidesa, 
jubilació o viudetat, amb 60 
anys fets. 
• No patir trastorns de 
conducta ni malalties 
i nfectocontag ioses 

BASES 

• Valer-se per un mateix 
• Vi u re sol i no poder reunir
se amb familiars o amics 
Presentació de sol·licituds: 
Per més informació i tramitació de les 
sol-licituds, poden dirigir-se a I'Equip 
Social de Base de I'Ajuntament de 
Vinares, plac;:a de Sant Antoni, 19. Tel. 
96445 00 75. 

El termini finalitza el 3 de 
novembre. 

LLOC 

Pista del poliesportiu 

Centre d'FPA 

Pista del poliesportiu 

Gimnas del CEIP Sant 
Sebastia 

Pista del poliesportiu 

Edicte 

Procedimiento: Licencia ambiental 
de cacuerdo con la Ley 2/2006 de 
5 de mayo de Prevención de la 
Contaminación y Calidad Ambiental 
Solicitante: YUN MAO 5L 
Registro de entrada: 16/09/10 
Expediente núm: 14071 
Actividad: Venta al por menor de 
artículos diversos (Bazar) 
Emplazamiento: CN-340, KM 1053, 01 
Ca mi Vell, naves 10-11 

De conformidad con lo establecido en ~ artículo 50 
de la ley 2/lfl:iJ, de 5 de mayo de Prevendón de la 
Contaminación y Calidad Ambiental, el procedimiento 
de referencia se somete a información pública 
por ~azo de 20 días, para que las personas ffsícas 
o juñdicas , asodadones vecinales y cuantos lo 
consideren oportuno, formulen las ale<Jadones que 
tengan por convenientes. 
B expediente se podrá examinar en ~ departamento 
de AC!Mdades de este Ayuntamiento, durante las 
horasde10a14. 

Per Decret d'Aicaldia amb data 23 de setembre de 2009 s'han aprovat les bases específiques de selecció que figuren a continuació: 

BASES ESPECÍFIQUES PERA LA CONSTITUCIÓ D'UNA BORSA DE TREBALL COMPLEMENTARIA A LA CONSTITUIDA 

PER DECRET D'ALCALDIA AMB DATA 22/07/201 O DE FORMADORS/ES AMB DESTINACIÓ AL CONSELL MUNICIPAL 

DE FORMACIÓ DE PERSONES ADULTES PER ALS: 

CURSOS DE VALENCIA, ESPECIALITAT VALENCIA SUPERIOR (Convocatoria núm. 9/2010) 

El termini de presenta ció d'instancies sera del di a 4 al13 d'octubre de 201 O. 
Més informació a l'ajuntament de Vinaros o a la pagina web www.vinaros.org 



ESQUELES 

ESQUELES '1r 

~ Rogad a Dios por el alma de 

Jose Sancho Moles 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

' el día 24 de septiembre de 201 O, a los 80 años de edad. 
Viudo de Rosita Oreo Baila 

E.P.D. 
Sus hijos, nietos y demás familia ruegan una 
oración por el eterno descanso de su alma. 

NOTA DE AGRADECIMIENTO: 
Agradecemos a la doctora Mariana Segarra la atención y cariño 

a nuestro padre y a sus cuidadoras Dolores e lrina por su dedicación y cariño, 
y a todas las personas asistentes a los funerales de Jose Sancho Moles. 

De sus hijos, nietos y familiares, gracias. 
Vinarós, octubre 2010 MAPFRE SEGUROS 

8 En record de: 

U AGUSTÍ COMES 1 PABLO 
Vi na ros, + 26 1 9 1 201 O 

, 
LA TEYA FAMILIA. 

Vinarós, octubre 201 O 

El Diariet 

2 octubre 201 O 

ANIVERSARIS '1r 

íf 1 ° Aniversario de 

Angeles Segarra Gargallo 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día 5 de octubre de 2009, o los 77 años de edad. 

E.P.D. 

Tus afligidos: Esposo, hijas, hijo político, nietos, 
biznieto, hermano, cuñada y demós familia, 
siempre te llevaremos en nuestro corazón. 

Vi na ros, octubre 201 O 

~ 1° Aniversario de 

lldefonso Parriego Calvo 
Que falleció cristianamente en Vinares 

el día 2 de octubre de 2009, o los 71 años de edad. 

E.P.D. 

LOS QUE TE QUEREMOS NO TE OLVIDAREMOS. 

Vinarós, octubre 2010 

~14° Aniversario de 

Juan Bta.Orts Ayora 
Que falleció cristianamente en Vinares 

el dio 3 de Octubre de 1996, o los 70 años de edad. 

Vinaros, octubre 2010 

E.P.D. 

Tu familia no te olvida y te llevará 
siempre en su corazón. 



FARMACIES DE GUARDIA 
HORARI DE GUARDIES 

de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policía Local: Tel. 964 407 704 

octubre ADELL av. Pius XII (can t. Picasso) 

3 octubre SANZ c. Pont, 83 

4 octubre VALLS zona turística nord, 11 

5 octubre MATE U c. Sant Francesc, 103 

6 octubre TORREGROSA av. Llibertat, 9 

7 octubre MARTÍNEZ av. País Valenciá, 15 

8 octubre FERRER pi. SantAntoni, 39 

TELEFONS D'INTERÉS 
Ajuntament 964 40 77 oo 
Aigües de Vinarós 964 40 77 67 
Ambulatori (cita previa) 964 47 75 00 
Ambulatori (urgéncies) 964 45 57 57 
Biblioteca 964 45 95 90 
Casal Jove 964 40 03 14 
Cerrajero 24h · La solución rápida 627 849 392 
Cerrajero 24h · Vi mar 667 60 70 86 
Contribucions 964 45 4 7 52 
Cultura 964 40 79 61 
Creu Roja Vinarós 964 45 94 64 
Ecoparc 1 Recollida de mobles 964 40 78 03 
Emergencies 112 
Emergencies ambulancia 670 00 89 32 
Ermita de Vinarós 964 45 68 47 
Escala d'Art 964 45 38 02 
Escala de Música 964 45 62 03 
Cenlre de Fonnació de PersonesAdu~es 'tlibertar: 964 45 30 44 
Conse!l Munidpal de Formació de PersonesAdu~: 964 40 7 4 93 
Gas bula 964 45 11 24 
Gruas y taxis Jaime Bas, S .L. · 24 horas 964 40 11 11 
Guardia Civil 964 40 71 40 
Hisenda 964 40 22 11 
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00 
Hospital (cita prévia) 964 47 71 60 
lnfodona 964 45 64 52 
lnformació i Turisme/OMIC 964 45 33 34 
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50 
ITV 902 12 00 13 
Participació Ciutadana 900 50 63 76 
Patronal d'Esports 964 45 46 08 
Patronal de Turisme 964 45 52 53 
Policía Local 964 40 77 04 
PROP 964 456 234/ 012 
Radio Taxi Vinarós 964 45 51 51 
Recollida d'animals perduts 964 45 00 07 
Registre civil 964 45 28 77 
Registre de la propietat 964 45 18 14 
SERVEF (Oficina d'ocupació) 964 45 0516 
Serveis Socials 964 45 00 75 
Taxi Lorca 600 600 333 
Víctimes de la violencia de génere 016 

HORARI DE MISSES 
Parroquia arxiprestal de I'Assumpcíó: Laborals: 9.00 i 20.00 h. Festius: 
9.00, 10.30, 12.00 i 19.00 h 
Convent Divina Providencia: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h 
Parroquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h 
Sant Roe: Dissabte: 20.30h Quliol i agost) 
El Carme deis Mariners: Festius: 10.15 h 
RP<irlF>nri;, dP <;;,nt <;ph;,<ti)l·l ~homl~· q nn h FF!~Hu~ · 1n nn h 

AUTOBUSOS 
• VINARÓS - BARCELONA 
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15 
BARCELONA- VINARÓS 
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11 .00, 16.30 i 21 .30 Diumenges i festius: 11 .00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat 
*Confirmeu sempre l'horari al telefon: 90211 9814 · HIFE 
• VINARÓS-CASTELLÓ 
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital) 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso) 
Tots els autobusos surten 1 O min. abans del pare de les Caterinetes 
CASTELLÓ-VINARÓS 
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.1 O (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso) 
*Confirmeu l'horari al964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO 

• VINARÓS-MADRID 
DIUMENGES OIARI DIARI EXPRÉS 

Vinares 00,30 10,30 16,00 
Madrid 07,00 17,30 22,35 

MADRID-VINARÓS 
DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS 

Madrid 01,00 08,00 15,00 
Vinares 07,55 15,10 21 ,35 

• VINARÓS-SARAGOSSA 
Diari: 7.00 i 15.30 
SARAGOSSA-VINARÓS 
Diarí: 10.45 i 15.30 
Parada: Av. Llibertat 
•confirmeu sempre l'horari al telefon: 902 11 98 14 • HIFE 

• VINARÓS-CASTELLÓ (continua a Valéncia) 
De dilluns a divendres: Vinares 7.30, Castelló 8.45, Valencia 9.45 
Dissabtes: Vinarós 7.30, Castello 9.30,Valencia 10.30 
• VALENCIA-CASTELLÓ-VINARÓS 
De dilluns a divendres: Valencia 13.30, Castelló 15.00, Vinarós 17.00 
Dissabtes:, Valencia 14.00, Castello 15.00,Vinarós 17.00 
• VINARÓS-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45 
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30 
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00 
TORTOSA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21 .15 i 23.1 5 
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05 
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05 
Parada: Av. Llibertat 
*Confirmeu sempre l'horari al telefon: 902 11 9814 · HIFE 
• VINARÓS-ULLDECONA-STA. BÁRBARA-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÁRBARA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 14.45 
• VINARÓS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL 
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÓS 

Parada: Av. Llibertat De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30 
*Confirmeu sempre l'horari altelefon: 902 02 09 99 . AUTO RES Parada: Av. Llibertat 

• VINAROS (AV. PICASSO)- ST. MATEU- CAT[ · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 
-VI-NAR~OS--HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LAJANA ST. MATEU XERT ANROIG -~r-A-.... -

-'----"" 
8.00 
13.30 
16.00 
18.15 

8.05 
13.35 
16.05 
18.20 

8.20 
13.50 
16.20 
18.35 

8.30 
14.00 
16.30 
18.45 19.00 

8.35 
14.10 
16.40 
19.10 

8.55 
14.35 
16.55 
19.25 

Continua a Morella 
14.20 

Continua a Morella 
19.45 19.50 20.00 

CATf- ST. MATEU- VINAROS (AV. LLIBERTAT 1 CATERINETES) · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

CA TI ANROIG XERT ST.MATEU CANET LAJANA TRAIGUERA ST.JORDI HOSPITAL VINAROO 
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10 

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00 
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45 

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00 

AUTOBUSOS VINAROS • BENICARLÓ • PENÍSCOLA 
• VINARÓS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 

6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00 
*Eisautobusossurten 1 O mi nutsabansdel ParcdelesCaterinetes 

AUTOBUSOS URBANS 
• ZONANORD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 

So<tida lb -· ~t]¡Jil•~t VINAR S CASTELLÓ 

Reg. Exp. 7.20 8.14 
Reg. Exp. 8.28 9.21 

Arco 9.56 10.34 

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÓS (Av. Llibertat i Caterinetes) 
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
1~~13.~1~~1~~1~~1~~1~~1~~1~~17.~ 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. 'Tots els autobusos tenen parada a !'Hospital 

• ZONASUD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinares (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 1605, 17.55, 19.45 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa) - Vinares (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00 

DISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUS(*) 
Vinares (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00 
Zona sud (Aiguadoliva per Colonia Europa) - Vinares (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15 

So<tidado 
VAL~NCIA 

So<tidado 
CASTELLÓ -· VINAROS 

Talgo 09:52 10.41 11 .25 diari 
Regional 10.35 11 .30 12.29 diari 

f!OITiésfins alort. 

Talgo 12.57 13.50 14.31 diari 

TRASLADOS NACIONALES E INTERNACIONALES 

SERVICIO 24 HORAS 

Reg. Exp. 

Alaris 

Talgo 

12.19 

12.53 

13.50 

13.18 Alaris 

13.37 Regional 

14.25 Arco 

15.05 15.51 16.36 diari 
16.10 17.10 18.10 $Ji!JJ~ 
16.50 17.44 18.19 diari 

964 41 09 09 
608 66 20 39 

SERVICIO PARTICULARES Y COMPAÑÍAS 
PÍDANOS PRESUPUESTO 

Reg. Exp. 13.56 14.48 
Talgo 16.48 17.25 

Talgo 18.58 19.40 

Reg. Exp. 19.03 19.56 
Alaris 21.29 22.1 0 

ió d'horaris: 902 24 02 02 

Reg. Exp. 
Talgo 

Alaris 

Regional 
Talgo 

17.00 17.57 18.52 diari 
17.07 18.00 18.35 diari 

20.50 20.48 21 .28 diari 

20.10 21.02 21 .53 diari 
fiOI'tlbfinsabt 

20.19 21 .20 22.02 diumenge 
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